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CLEVELANDA

ZDRAVNIŠKI NASVETI TEDENSKI PREGLED

v,S!°vensko dramatično dru-“l\'Q fp • , ,
11'iglav vprizori v nedeljo 

' aPrila v Slovenskem Narod- 
j ^°inn zanimivo narodno

'.^0^ovnJa *̂-” T ° Je ena  
* 'ger, katere privlačnost se 
ar ne zmanjša in ki se bo 

na slovenskih odrih, 
L*61 se bo glasila slovenska 
',j6,0r‘Ca na svetu. Poleg tega 
L Zllai'°, da ima Triglav izbor- 

'°ii.stvo in moči.
A

v
ne<-loljo 15 .aprila se bo 

a v Newburgu, oziroma 
St* '^^l0Vern'” slovesna otvo- 
|jn » 'Slovenske delavske dvo-

Cl,
l’h t,Ve'andska operna 

e Opera Guild of Cleveland” 
» J ^ a v a j a la  12., 13.
1 ^  opero “Wizard of 
j;,’ v kateri bo nastopila tu- 

clevelandska Slovenka 
i 'S Jennie Sterle.

{L., *
^ri/ jo nedeljo, to je 15. 
L, ’ se bo vršila redna seja 

j Va sv- Janeza Krstnika, št. 
S- K. Jednote, največjega 

S  ' H na^e Jednote. Na dnev- 
l’eclu bo volitev delegatov 

tov. 1 °dnjo konvencijo in gla- 
fci, 'le Za predsednika glavne- 
jfj.'^zornega odbora. Seja se 
t e ° polu devetih dopoldne.

družba

in 14. 
the
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p
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■ eza društev J. S. K. Jedno 
Clevelandu priredi v so0 Oi

j a p r i la  z v e č e r  v e l ik o  v e -
Slovenskem NaročTnem

11 fia St. Cia ir A ve. Polo-
^ ‘»tega dobička prireditve 

lo ^ ^ n je n a  v pomoč stavku- 
P^emogarjem.

V *
M .nedeljo 22. aprila ob osmi 

bo"»ega
v avditoriju Slo- 

|  Narod. Doma nasto
pu Pevec Anton Šubelj.
|  j. slovenski operni pe- 
1 Cl 'Jubl jutie, ki bo gostoval 
kcg.jk^du. Kritika njegovih 
\  j* 0v v New Yorku je bila 
 ̂jA  va, zato je umestno, 

\ l j  ll(h drugo naj večje slo- 
Stov Iries^0 na svetu deležno 

6 umetnosti.
■— o----------

B a rsk i n a sv e t i
}*.k

s ^ e 0̂Vati, naj se ne odla-
'V^^.anJem salate, redkvice,
‘Hbe :,a’ korenja , zelja, ko-
• v,111 tudi enoletnih cvet- Np-

hitro je mogoče zern-

-

i r

,1>"

, I1

o>

\0'

k a t e r o  seme, posebno 
Cv° in peteržiljevo, po-'«b,Oje

(“oj, {>1’ecej časa, da vzka- 
f 6 se ni bati, ker  do- 

' ’̂ e ° Vreme prehladno, si 
%  la stlinice itak  ne bodo

»h.d a n -, teZovanje vinske trte
.%■ 2a<in ji  čas. Ako jo ob- 

). Prepozno, se močno
. *' rastlini škoduje . Tu-

*n i?rm iče ne vrtu  
l>e,v) ?v' n prirežimo, dokler 

. ,̂ >t -ieenia jo  zeleneti.
6i° omenjeno se zamo- 

'̂e na Prosto poseja- 
en°letnih cvetlic, to 

' ' zrastejo in cveto pr

(Piše dr. Jos. V. Grahek, 
irh. zdravnik J. S. K. Jednote) 

Srčna bole/en.
Mnogi l jud je  mislijo, da 

im ajo  srčno bolezen. M orda 
so čitali knjige, ki so bile spi
sane za rad i  “ b iznesa” . N ikar 
se nikoli ne mučite s takimi 
mislimi, razen  če ste bili pre
iskani od vašega zdravn ika, in 
vam je  ta  povedal, da  imate 
srčno hibo. Srčna bolezen je 
nekaj podobnega kot sušica. 
Tisti, ki se jo  na jbo lj  bojijo, 
jo po navad i n im ajo, k e r  so 
vzdržni v svojem načinu živ
ljen ja , in posledica tega je, da 
se izognejo  m ars ika te re  prili
ke, ki bi mogla povzročiti to 
bolezen. Oseba, ki ima srčno 
hibo, lahko še dolgo živi. če se 
varu je  in ne povzroča srcu 
preveč napo ra  in razb u r jen ja ,  
bodisi vsled treno tn ih  nap e to 
sti ali kroničnih prenaporov.

Napori srca se povečajo 
vsled trdega  fiz ičnega ali pre 
napo rnega  duševnega dela, 
vsled nezmernosti v jedi, zaba- 
san ja , vsled prevelike telesne 
teže, alkoholizm a in r a z b rz d a 
nosti, pa tudi vsled bolezni kot 
so legar, plučnica, Škrlatica 
itd. Posledice t rd e g a  telesnega 
dela se ublažijo  z lahkim  in 
nenaporn im  d e lo m ; izogibati 
pa bi se morali hoje po stopni
cah. L judje , ki imajo srčne ne  ̂
prilike, bi morali, če mogoče, 
s tanovati v pritličju, oziroma 
vsaj v enem nadstrop ju , da bi 
j im  ne bilo t reba  tekati  po 
stopnicah g o n  in d o l i . mnogo- 
k r a t  na* d a n /  To tek a n je  po 
s topnicah slabi srčne mišice. 
Trdega in napornega dela se 
je t reb a  izogibati. Ženske s 
srčno napako  ne bi smele r ib a 
ti podov, prati ,  delati na polju 
ali vzdigovati kaj teškega. Je  
mnogo boljše nekaj p lačati za 
pom ožnega delavca, kakor  pa 
prih ran it i  p a r  do larjev  s tem, 
da ta k a  oseba sam a opravi to 
delo, potem  pa izda ja t i  denat 
za zdravnike  in zdravila . T a 
ke osebe bi morale imeti do
volj s p a n ja ;  če je  mogoče, je 
priporočljivo tuid 1 nekoliko 
zaspati  popoldne. Nevarno je 
tekati  za karam i cestne želez
nice ali za vlaki in tudi vsako 
hipno ra z b u r je n je  je škodjivo. 
T ake  osebe naj si za  vsako reč 
vzamejo dovolj časa, naj ho
d i j o 1 zložno in naj počivajo 
vmes, če mogoče.

,)a nastopijo še hladni 
j o v. Senie še p a r  tednov 
A  JpUlo. To pomeni, da 

‘ne pozne in da bo
ri) ° CVetele. K dor ima 
£  h  Oselje  in čas, si za- 
^ t ^ o j i t i  sadike cvetlic in 
■ l'i, v 2elenjave pod ste- 
^ . ^ z v a m  h ladn i gre- 

ž / Ca ^ 0,3re zem lje , ob- 
^  esenjm obodom, kate- 

,Pri' e 8a eno ali več 
k ar  se v to svrho 

■ ž e m l ja  v tej g re 

dici ne sme segati p rav do šip.
V to gredico na j  se posejejo 
semena enoletnih cvetlic, k a 
kor tudi zelenjave, na  primer 
zelja, kolerabe in paradižni
kov. Pod steklom bodo seme
na hitro ozelenela, če bodo 
dnevi solnčni in zem lja  dovolj 
vlažna. Steklo propušča  solnč- 
ne žarke , toda  ne pušča v no
tran jo s t  h ladnih  vetrov. Ko 
ras tline  ozelenijo, m oram o jih 
vsaki dan zračiti, s tem, da na 
eni s tran i nekoliko vzdignemo 
okno. Zračiti  je  t reba  v solnč- 
nih in gorkih dneh bolj, v h lad 
nih in oblačnih pa m anj. Ni
koli ne smemo pustiti, da se 
zem lja  v h ladni gredi posuši.
V tak i  h ladni gredi vzgojimo 
lahko rastline p a r  tednov prej 
ko t na prostem. Ko so ras t li
nice neka j palcev visoke in se 
je  na rav a  dovolj ogrela, j ih  
presadim o na sveže p rek o p a 
ne grede na prostem.

-----------o----------
Z drav ljen je  prehlada.
Na Cornell univerzi so ne

davno poskušali zdraviti n a 
vaden p reh lad  d ijakov z u l tra 
vijoličnimi žarki. Poskusi so se 
ba je  izborno obnesli.

V DRŽAVI ILLINOIS, k jer 
so bili s 1. aprilom  izp r t i  pre- 
m ogarji,  ker je  po tek la  začas
na pogodba med U. M. W. 
unijo in opera torji,  so n e k a te 
re d ružbe  obnovile pogodbo, 
ki ima za podlago jacksonvill- 
sko plačilno lestvico, in z de
lom se n a d a l ju je .  Kot poroča 
H a r ry  Fishwick, predsednik 
12. linijskega distr ik ta, je  bilo 
obnovljenih toliko pogodb, da 
okoli 40 prem ogovnikov obra 
tu je  n ada lje  po linijskih po
gojih. Iz okrožij, k je r  ni iz- 
g leda  za obnovitev teh pogodb, 
se prem ogarji  močno izse lju je 
jo v druge  kraje .

NA MESTO um rlega  zvez
nega sena to r ja  Willisa v d rž a 
vi Ohio, je  governer imenoval 
Cyrus Locher-ja , dosedanjega  
d ržavnega  trgovskega d irek 
torja . Cyrus Locher je demo
k ra t  in bo zavzem al Willisovo 
mesto v zveznem  senatu , do
kler ne bo izvoljen nam estnik 
za nedokončan Willisov t e r 
min, k a r  se zgodi v novembru.

KONGRESNA zbornica je 
soglasno spre je la  predlogo, s 
ka tero  se zn iža jo  nekatere  
poštne pristojbine. Tako se bo 
zn iža la  poštnina za razg led 
nice iz dveh centov na en cent, 
in ob enem je določeno nekaj 
z n ižan ja  v p ris to jb inah  za pa
ketno pošto in pošto drugega  
in tre tjega razreda. Predsed
nik baje tej predlogi ni naklo
njen.

SENATOR BORAH, ki je
apelira l  na pris taše  repub li
kanske  stranke, da zbere jo  
$160,000, ka te ro  svoto je oljni 
m ag n a t  Sinclair prispeval za 
volilno kam pan jo  s tranke , in 
da to svoto vrnejo  Sinclairju, 
je  dozdaj preje l v to svrho le 
okoli $7000.00. Ker je  jasno, 
da se ne bo moglo zbra ti  p r 
votno določene svote, n a m e ra 
va sena to r  Borah poslati n a 
branih  sedem tisoč do larjev  v 
pomoč š tra jku joč im  prem ogar- 
jem.

N EZA PO SLJEN IH  je  v tem  
času v Zedinjenih  d ržavah  
okoli osem milijonov delavcev. 
Tako se glasi poročilo s e n a to r 
ja  H enrika  Shipsteada.

P E T  T I S O C policajev je 
čuvalo volilne prostore v Chi
cagu o priliki p r im arn ih  voli
tev, ki so se vršile 10. apri
la. To je  približno toliko, kot 
je ameriških vojakov v Nica- 
ragui.

D. C. STEPHENSON, ki je 
bil svoječasno pravi d ik ta to r  v 
državi Ind iana  in ki se zdaj 
n a h a ja  v jetnišnici, je  povedal 
m arsika j  iz aktivnosti Ku- 
kluksklanovcev v omenjeni 
državi. Po njegovi izjavi so ti 
zak rinkan i  vitezi kontrolirali 
sodnike, povzročali nemire, 
kom andirali  poslance in sena
torje  in požigali katoliške cer
kve. Vplivne može, ki se s Ku- 
kluksi niso str in ja li ,  so skuša
li kom prom itira ti  z najetim i 
ženskam i.

VREM ENSKE nezgode so 
obiskale 4. apri la  države  K an
sas, A rkansas  in O klahom a. 
Deževni nalivi, povodnji in ve
liki viharji  so zahtevali  sedem 
človeških žrtev. Tudi materi- 
ja ln a  škoda je  precej velika.

---------- o-----------
S L O V E N C I V E L Y ,  M IN N .

naj sežejo po vstopnicah za Elco 
Theatre, ki se dobe pri tajnikih  
vseh tam kajšnih  društev J. S. 
K. Jednote, poleg tega pa še t’ 
trgovinah: Mantel Hardware,
The Central Co. in Slogar 
Brothers. Dobiček predstave  
2\. aprila (lobija društva JSK J  
v Ely.

GLASOVI Z RODNE 
GRUDE

Ameriški poslanik v Beo
g radu  g. Prince, velik prija te lj  
našega  naroda, je  prispel v 
Zagreb, k jer  je  na tam kajšni 
univerzi p redaval o vseučiliš
ču v am eriškem  d ružabnem  
življenju. V razgovoru  z u red
nikom “ Novosti” je poslanik 
Prince med drugim  izjavil, da 
se zanima za “slovensko nareč 
j e ” te r  bo lotos dva meseca 
preživel v Bohincu v vili p r in
ca Pavla in projnčeval naš j e 
zik.

V občinski h iA ln ic i  v H ras t
n iku je  umrl vse$n hrastniškim  
in trboveljskim flovcem dobro 
znani, bivši g o z a a r  K arel Boh, 
s ta r  nad 70 let. » o h  je  bil svo
ječasno hišni p jses tn ik  v T r 
bovljah. Razne l ie s rečne  k u p 
čije in pravde ga spravile 
skoro na berašljo palico. Kol 
s taroupokojeneefz  malo pokoj
nino se je težijo preživljal. 
Z adn je  čase s e | je  zdravil v 
celjski bolnici, ddkoder  so ga 
poslali v h rastn ijko  občinsko 
hiralnico, k je r  | e  je  n aha ja l  
le nekaj dni in umrl.

V Bratičih v Hercegovini se 
je  te dni pripetil nenavaden 
dogodek, ki je -vzbudil veliko 
senzacijo. N ekega se ljaka  je 
nenadom a n a p a d la  božjast. 
Z grudil  se je na- tla in obležal 
k a k o r  mrtev, zade t  od kapi. 
Polivali so ga z vodo in ga sku- 
šali-obuditi k ž^?!jenj.u, a-Uro/ 
uspeha. Prenesli so ga v n je
govo hišo in položili na mrtva 
ški oder. Nekoliko ur pozneje 
pa je navidezni mrtvec zopet 
oživel te r  se počasi dvignil na 
odru. Z začudenjem  je  gledal, 
kaj se godi okoli n jega. K m a
lu se je  popolnoma osvestil in | 
velika ža lost v hiši se je spi'e- 
menila v veliko veselje, ki j'- 
t ra ja lo  pozno v noč.

Nedavno je prispel v Split 
prekooceanski m otorni paro 
brod “S a tu rn ia ” , last i ta l i jan 
ske d ružbe  Cosulich. Pri tej 
priliki je k ra jevna  agencija  te 
d ružbe povabila 400 jugosl. 
meščanov naj posetijo paro- 
brod. Povab ljen  je  bil tudi i ta 
lijanski konzul in vsa i ta l i jan 
ska kolonija. K er bi imel go
voriti i ta li janski konzul in ker 
so v Italiji  tega  dne slavili pe t
letnico ustanovitve fašistične 
milice, je  splitsko meščanstvo 
odklonilo povabilo. Ta odločen 
nastop splitskega m eščanstva 
je  i ta li janskega  konzula  zelo 
iznenadil. Na parobrod je  pri
šlo le približno 100 i ta li jan 
skih optantov.

VSAK PO SVOJE R A Z P R A V E  0  P R A V I L I H

V Argentini je sedaj že okoli 
10.000 primorskih Slovencev. 
Od leta 1923. dalje gre glavni 
tok slovenskega izseljevanja v 
Argentino, ki je ogromna dežela 
in Evropci mislijo, da  se bo da
lo tam  dobro živeti. Dosedanja 
poročila iz Argentine tega ne 
potrjujejo.

IZ U PR  A V N  1ST V A

Člane J S K J  v Ely, Minnesota, 
se tem potom opozarja, da ni 
treba pošiljati upravništvu  iz
pranem  b v naslovih iz poštnih 
“box” na hišne številke. Na  
željo tamkajšnega poštarja je  
bil odposlan celotni naslovnik  
(mailing-list) poštnemu uradu v 
popravo. Kakor hitro dobi 
upravništvo No ve Dobe poprav
ljen naslovnik od poštne uprave, 
pošiljal se bo list. po novih naslo
vih.

V listih čitam, da nam erava  
♦Italijanski kra lj  resignirati. 
Moči in oblasti ne bo izgubil 
s svojo resignacijo , ker to je 
že davno pobasal d ik ta to r  
Musso. Mi smo sploh že poza
bili, da ima Ita l ija  še kakšne
ga k ra l ja  poleg Mussolinija.

*
V Chicagu divja  civilna voj

na. Zvezni detektivi in opro
de ž upana  Thom psona se ba
je pridno lovijo in s tre l ja jo  
m edsebojno. l)a  je več z a b a 
ve, ropo ta jo  stro jne puške in 
pokajo  bombe butlegarjev . 
če si N icaragua s svojimi pol 
milijona prebivalci lahko p ri
vošči domačo revolucijo, z a 
kaj bi tega  ne mogli storiti v 
trim ilijonskem  C h ic a g u !

*
V pokrajin i Som aliland v 

vzhodni Afriki so se vdarili  za 
hlače. Denar, kot ga mi po
znamo. tam  še nima prave  ce
ne, zato je neki Anglež p la 
čal gotovo uslugo od strani 
dom ačina s pristnimi “ Ox
f o rd ” hlačami. Oxford-hlače 
imajo žepe za spravo različnih 
komoditet, in so se slavnemu 
m oškemu občinstvu Somalilan- 
da tako  dopadle, da je n as ta 
lo splošno povpraševanje  po 
“ angleških  h lač a h ” . M andat 
nad Som alilandom  pa je  k ru 
ta usoda izročila v roke Ma- 
karonije , oziroma Mussolini- 
j i ^  in, je z a rad i  hlač nasta la  
d ip lom atska  a fe ra . Nositi a n 
gleške hlače pomeni ve le izda
jo in se kaznu je  z i talijanskim  
svinčenim zrnjem . M ars ikate 
ri domačin je  že plačal za 
ideal angleških hlač s svojim 
življenjem.

*

Kljub prirojenemu optimiz
mu se mi včasi vendar zazdi, 
da gre vse na svetu vedno na 
slabše. Svet postaja vedno bolj 
puklast. Dobro se spominjam, 
kako veselo smo pred desetletji 
bosopeti šolarčki prepevali ti
sto lepo: ‘ Solnce čez hribček
gre.” Nedavno pa sem se pri 
nekem koncertu prepričal, da se 
je hribček izpremenil v hribe. 
Še par let, in na mestu hribčeka 
bodo stali snežniki.

*
Prebivalci neke skupine oto

kov v Južnem  m orju so p re 
nehali pobija ti  in jesti  bele 
m isijonarje  in trgovce, kakor  
hitro so ti vpeljali prešiče. Do
mačini so bili soglasni v sod
bi, da je  meso preščev mnogo 
okusnejše, kot meso belih lju
di. To je  ba je  preveč p repo
jeno s soljo in tobakom , č e  bi 
ti priprosti l ju d je  zaduhali  še 
našo politiko, izjavili bi se ne 
dvomno dvestoprocentno za 
prešiče.

*

P rija te l jem , ki so se me 
spomnili z velikonočnimi k a r 
ticami, oziroma sezonskimi 
voščili, na jlepša  hvala! J a z  ni
sem pisal nikomur, iz enostav
nega razloga, ker  nisem vteg- 
nil. Kljub tem u pa visoko ce
nim te nesebične izraze  p r i ja 
teljstva. Solnce, zdrav je  in pri
ja te ljs tvo  so po mojem mnenju 
na jlepše  in najboljše  stvari na 
svetu. Brez solnca ne bi bilo 
mogoče živeti, brez  zd rav ja  in 
p r i ja te l js tva  pa ne bi bilo 
vredno. —  Torej, hvala vam, 
p r i ja te l j i  .oddolžim se morda 
ob letu, če vsled silne zaposlje- 
nosti ne bom vse (tudi d ihati)  
pozabil do ta k ra t !

A. J. T.

Pittsburgh, Pa.
CAS HITI. — Ni več dolgo 

do časa, ko se bodo zbrali dele
gati in glavni odborniki J. S. 
K. Jednote h konvenciji v Ely, 
Minnesota. K temu nas sili do 
gotove meje potreba, še bolj pa 
postava, ki zahteva, da se mo
rajo konvencije bratskih pod
pornih organizacij vršiti vsaj 
enkrat na štiri leta, da uredijo 
zadeve, ki potrebujejo ureditve 
in da izvolijo, oziroma ponovno 
izvolijo uradnike. V očigled te
ga se moramo pripraviti, uredi
ti naše misli in storiti kaj do
brega za J. S. K. Jednoto. Ne 
pozabimo, da je mnogo naših 
članov na š tra jku  že dolge me
sece, in da je plačevanje izred
nih asesmentov težavno poseb
no za po š tra jku  prizadete čla
ne in njih družine. Iz tega 
vzroka moramo pričeti s pred- 
konvenčnim delom zdaj, morali 
bi storiti koliko mogoče že do
ma, in potem biti pripravljeni 
se sestati z ostalimi delegati v 
Ely, da napravimo nova pra
vila v kolikor bo potrebno in 
odobrimo stare  točke, ki so se 
izkazale zadovoljive in da izvo
limo v vodstvo organizacije mo
že, ki so zmožni, sposobni in za
nesljivi. Ne smemo pozabiti, 
da smo milijondolarska organi
zacija in da moramo imeti v 
vodstvu te organizacije može, 
ki bodo znali čuvati trdo pri- 
služen denar, ki je bil zbran te
kom zadnjih tridesetih let.

Jaz sodim, du če mi poskuša
mo skrajšati našo konvencijo, 
in skrajšati jo zamoremo, da 
lahko pridemo s krasnim darom 
za očete, matere, brate in se
stre, ki spadajo v našo organi
zacijo in so prizadeti po dolgo
trajnem štra jku. Ti so tekom 
zime marsikaj hudega prestali, 
mnogokrat so pogrešali prave 
obleke in zadostne hrane. Na
pravimo prihodnjo konvencijo 
največ ŠTIRIDNEVNO konven
cijo. Svoto pa, ka tera  se bo 
prihranila v dneh, za katere 
bomo konvencijo skrajšali, po
darimo štrajkujočim bratom in 
njihovim dragim. Jaz vem, da 
se to da storiti, in prepričan 
sem, če se vsi zavzamemo za to, 
da se bo to tudi storilo. Ce se 
to zgodi, bo ta konvencija dose
gla rekord med vsemi sloven
skimi konvencijami po k ra t
kem in dobro izrabljenem času. 
K jer je volja, tam se najde tu 
di prava pot.

Zadnja štiri leta so bila za 
J. S. K. Jednoto doba harmonič
nega in zadovoljivega dela. Na 
tej konvenciji ne bomo imeli za 
reševati velikih problemov, če 
izvzamemo morda bolniško pod
poro. Vprašanje glede črke 
“ K” bo morda vzelo nekaj časa, 
toda jaz mislim, da bi bilo pri
merno, če se ta zadeva reši po 
članih pri njihovih društvih, 

i  Delegati naj bodo inštruirani, 
i kako žele člani društva, da-li so 
i  za odpravo črke “K” ali ne. Ce 
i se to zgodi, naj bi se takoj, ko 
pride zadeva na razpravo, gla
sovalo, če konvencija želi, da 
se o izpremembi imena debati
ra  ali ne. To bo prihranilo 
mnogo dolarjev in mnogo zmeš
njave in bo ohranilo harmonijo 
med delegati. Večina odloča. 
Ta odlok se mora vpoštevati, 
pa če se javz s tr in jam  z njim ali 
ne. Tu se ne gre za mnenje po
sameznika, tu se gre za mne
nje večine. Vprašanje če se 
“K” odpravi ali ne, je  veiiko. 
Obe stranki imata dobre a rgu 
mente, za in proti premembi. 
Če je večina društev proti iz- 
premenitvi imena, potem bi bi
lo nesmiselno debatirati in iz

gubljati čas glede te zadeve. 
Zadevo je mogoče rešiti čisto 
ob kratkem, če se glede iste gla
suje takoj ob začetku.

K ar je večje važnosti v tem 
času, je, kako spraviti ases- 
ment bolniških podpor na pravo 
podlago, Mi vemo iz doseda
njih izkušenj, kaj moremo pri
čakovati od svote 75 centov na 
mesec. Mi vemo, kaj se ne da 
napraviti brez več izrednih na
klad tekom leta. Jaz sodim, 
da se morajo ti izredni ases- 
menti odpraviti s tem, da se 
zvišajo redni asesmenti. Pri 
tem zvišanju tudi ne bi smeli 
pozabiti, da je treba zbrati tudi 
neko rezervo v bolniški fond.

Mnogi izmed vas morda zna
jo, da se v nekaterih državah 
že debatira, (la se podporne or
ganizacije, ki plačujejo bolni
ško podporo, prisili, da naložijo 
dovolj visoke asesmente. Raz
lične legislature bodo v dogled
nem času razpravljale o toza
devnih zakonskih predlogah. 
To pomeni, da bomo morali pla
čevati gotovo lestvico za bolni
ške podpore, brez ozira, kaj mi 
mislimo o tem. Takozvana 
manchesterska lestvica (Man
chester rates) se bo uveljavila. 
Manchesterska lestvica ni za 
vse enaka, ampak jemlje vpo- 
štev starost in poklic članov. 
Ona ne postavlja vseh članov 
na enako stališče, brez ozira na 
starost in delo. Tam se po- 
vdarja, da član, ki opravlja na
vadno delo, ne bo vzel toliko 
bolniške podpore, kot član, ki 
je  zaposljen pri zelo nevarnem 
delu. Kot zelo nevarna dela se 
sm atra jo  dela težakov, rudarjev 
itd. Vi veste, da je velika ve
čina naših članov v teh razre
dih. Ni pravilno za člana, ki 
opravlja nenevarno delo, in ki 
je vsled tega sm atran za dober 
risk, da plačuje za druzega, ki 
j e  zaposljen pri nevarnem po
slu, k jer ga zamore zadeti ne
sreča vsak čas.

Konci februarja  1928 smo 
imeli pri naši organizaciji na 
bolniški listini 551 članoV. Od 
tega števila j ih  je bilo na bol
niški listi 248 zaradi poškodb 
ene ali druge vrste. Torej sko
ro polovica bolnih članov v feb
ruar ju  je bila na bolniški listi 
vsled poškodb. Poleg tega ve
mo, da zboli v februarju  mnogo 
ljudi vsled vremena; izpostavi
mo se prehladu in posledica te
ga je, da dobimo gripo, influen
co, vnetje sapnika itd. Te vr
ste bolnikov smo imeli v feb
ruar ju  160. V drugih mesecih 
se more število te vrste bolni
kov zmanjšati za celih 70‘r .  
Iz tega izhaja, da znašajo bo
lezni vsled poškodb nad 60f r. 
Tu se vidi vpliv nevarnih po
ki icov.

Temu razredu se bodo gla
som manchesterske lestvice zvi
šali asesmenti. Če ne bi imeli 
toliko članov zaposljenih v ne
varnih poklicih, ne bi imeli to
liko članov na bolniški listi. 
Temu se ne da od)x>moči, ker 
naše ljudstvo je delavsko ljud
stvo. Možje rabijo svoje roke, 
svojo telesno moč in so izpo
stavljeni razmeram, v katerih 
se dogajajo nesreče tako pogo
sto. Od 550 bolnih članov v 
februarju  tega leta, jih je  bilo 
na bolniški listi torej 400 vsled 
poškodb in posledic prehlajenja. 
K temu jih  pride 73, ki trpe na 
eni ali drugi obliki revmatizma. 
K temu prištejmo še tiste, ki so 
nezmožni vsled preobilega vži- 
vanja  alkohola pred časom, pa 
imamo na bolniški listi okoli 
540 članov, ki so bolni vsled po-

(Dalje na 3. atrani)
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Klic pomladi.

D O P I S I .

Klic pomladi  je zadonel  po deželi ,  narava je vztrepeta
la, vsepovsod je zašumelo življenje. Čas mrtvila in drema
nja je minil, kajti klic pomladi je klic k delu. Vse,  kar ima 
v sebi ž ivljenje, se odziva temu klicu. To velja za posa
m ezna  živa bitja prav tako kot  za večje ali manjše skupine.  
Mi verujemo in smo prepričani, da je J. S. K. Jednota  polna 
živl jenske  sile, zato je gotovo,  da se bo častno odzvala klicu 
pomladi  z vsestransko aktivnostjo.

Bilo je že  večkrat  omenjeno,  da smo si postavili  nekak
šen častni  cilj spraviti število č lanstva naše organizacije na 
dvajset  tisoč v obeh oddelkih,  in sicer do konvencije ,  ki se 
prične v juliju. N e  škodi  pa, če se to večkrat  omenja,  ker 
smo pač vsi kol ikor tol iko pozabljivi.  Naj bodo ti kratki  
meseci ,  ki nas če ločijo od konvencije ,  čas kampanje za več 
jo J. S. K. Jednoto.  Malo je s lovenskih  naselbin, kjer bi bile 
izčrpane vse prilike za pridobivanje novih članov. Pojdimo  
na delo. Pri tem pa ne pozabimo, da je boljše, če pridobimo  
enega zdravega in značajnega člana, kot  če bi jih vpisali \  
organizacijo deset,  med katerim bi bil le eden bolehen ali 
nagnjen k s imulaciji.  Mladi, zdravi in značajni člani pom e
nijo kapital za organizacijo,  neznačajni  in bolehni  pa izgu
bo in višje asesmente  za nas vse. Ustanavljajmo mladinska  
društva, kjer so pogoji  za to. Pri tem pa ne pozabimo tudi  
na naš mladinski  oddelek.  Prospekt ivnih  članov za mladin
ski oddelek je dandanes m nogo  več kot  odraslih. Zelo  
važno  pri tem je tudi, da Jednota s člani mladinskega od
delka prevzame m nogo  manjšo  obveznost  in riziko kot  s 
člani odraslega oddelka.  Vsak član mladinskega oddelka, ki 
ga vpišemo v organizacijo,  šteje  za enega,  in nam bo pom a
gal do cilja, ki je:  dvajset t isoč  članov do konvencije .  V 
izpodbujo našim društvom je glavni  odbor na svoji letni  
seji določil  še posebne nagrade za tista društva, ki bodo do 
konca junija tega leta pridobila gotovo števi lo novih članov.  
Te nagrade so bile objavljene v zapisniku letne seje  in so 
ponovno  navedene  v današnji  izdaji uradnega glasila.

Prav tako ali pa še bolj važno kot pridobivanje novih 
č lanov za organizacijo je, da obdržimo v naših vrstah tiste, 
ki jih že  imamo. Prece jšno  števi lo naših članov je na 
stavki  že  nad leto dni in njihove f inance so take, da ne m o
rejo več sami plačevati  društven ih prispevkov zase in svoje  
družine.  Morda bo prihodnja konvencija kaj ukrenila za te 
naše člane, toda za enkrat ni druge poti, kot da zbiramo v ta 
namen prostovoljne prispevke in jih poši ljamo na glavni  
urad. M noge  naselbine in mnoga  društva so se že  po m ož
nosti  odzvala;  druga se gotovo še bodo, kajti s lovensko sr
ce je m ehko  in čuteče. Ako so razmere v naši naselbini  ta
ke, da ne moremo pomagati  k napredku J. S. K. Jednote  s 
pridobivanjem novih članov, pomoremo morda lahko neko
liko k temu, da ne bodo črtani iz organizacije  dobri člani,  
ki vsled štrajka ne morejo plačevati  svojih asesmentov.  
Koristili  bomo s tem direktno naši podporni organizaciji ,  
posredno pa tudi vsem tistim, ki se borijo za človeka vredno  
eksistenco ,  za človeške pravicc.

PO SEBN E N A G RA D E ZA  NOVE ČLANE
K ot je bilo že objavljeno v zapisniku letne seje glavnega od

bora J. S. K. Jednote, so določene za nove elane, katere pridobe 
društva  do JO. jun ija  1028, sledeče izredne nagrade:

Odrasli oddelek:
Za 5 članov ............................................ $ 7.50
Za 8 članov........................................... 10.00
Za 10 članov...................   12.50
Za 13 članov.......................................   15.00
Za 15 članov......................... :.................  17.50 ,
Za 17 članov ...........................................  20.00
Za 20 članov ...........................................  22.50
Za 22 članov ...........................................  25.00
Za 25 članov ........................................... 30.00
Za 30 članov ........................................... 32.50
Za 38 članov ........................................... 45.00
Za 3!) članov ali več ...........................  50.00

Mladinski odedlek:
Za 13 elanov ............................................ $ 2.50
Za 25 Članov..........................  5.00
Za 38 članov........................................... 5.00
Za 50 članov...............    10.00
Za 11S članov ali več ..........................  12.50

Te nagrade ne bodo nakazale začetkom meseca julija 1.028. 
Vsa društva, ki bodo pridobila v odrasli ali mladinski oddelek, 
katerokoli zgoraj navedeno število članstva, bodo- opravičena do 
te posebne nagrade, oziroma nagrad.

C lev e la n d , O.
članstvo društva sv. Ja n eza  

Krstnika, št. 37 JS K J  je  pro
šeno, da se polnoštevilno ude
leži p rihodnje  seje, ki se bo 
vršila 15. aprila  v navadnih  
prostorih. Začetek  seje točno 
ob polu devetih (8.30) dopold
ne. Na dnevnem redu  bo več 
važnih zadev. Voliti imamo de
legata  za 13. redno konvenci
jo, ki se bo vršila v ju l i ju ;  ob 
enem bomo glasovali za p red
sednika  glavnega nadzornega  
odbora. D alje  bomo razm otri-  
vali glede piknika, ki bo p ri
re jen  v korist društvene b la 
ga jne  in urediti imamo še več 
drugih  zadev  v korist društva 
in Jednote.

Torej ste prošeni vsi člani, 
da se omenjene seje gotovo 
udeležite. Posebno naj je  ne 
zam udijo  tisti, ki so se redno 
udeleževali vseh sej in naj 
prinesejo kaj dobrih nasvetov 
in priporočil za razm otr ivan je  
pred konvencijo, č lan i bodo 
na prihodnji  seji slišali tudi 
poročilo o društvenem  poslo
van ju  za zadn je  tri  mesece. 
Torej, da  se vidimo 15. aprila  
s to p ro cen tn o !

Z bra tsk im  pozdravom 
F ra n k  Penca,

ta jn ik  dr. št. 37 JSK J.

R O JA K I V J O L IE T U 
naj ne pozabijo, da priredi na 
večer 19. aprila napredno in 
agilno društvo št. 66 J. S. K. 
Jednote zanimivo “Slovensko-

ameriško" veselico v Slovenia 
dvorani. To društvo vziva v na
selbini splošen ugled in rado po
maga Uidi drugim društvom pri  
njih  prireditvah.

J o lie t , 111.
Tem potom poživljam  člane 

društva  sv. Pe tra  in Pavla, št. 
(16 JS K J, da se polnoštevilno 
udeleže seje v nedeljo  15. ap ri
la. Na tej seji bodo slišali če
trtle tno finančno poročilo n a d 
zornikov in poročalo se bo o 
prip ravah  za našo veliko ve
selico, ki bo p r ire jena  v če tr 
tek 19. ap ri la  zvečer. Poleg 
tega bo na seji 15. ap ri la  vo
litev dveh delegatov za na 
konvencijo, ki se prične v Ely, 
Minn., konci ju li ja .  Ob enem 
bomo glasovali za predsedni
ka gl. nadzo rnega  odbora.

B ra tje  in sestre, znano vam 
je, kaj pomeni pregled  d rušt
venega f inančnega  s tan ja  po 
nadzornikih , ž a l  mi je , da  mo
ram  na tem mestu omeniti, da 
NEKATERI člani vedno za 
osta ja jo  s svojimi vplačili. P ri 
tem se še toliko ne potrudijo, 
da bi navedli vzrok zakaj  ne 
plačajo  pravočasno. Potem  se 
pa toliko skupaj nabere , da se 
ustrašijo in se na  razne  nači
ne zvijajo. S člani, ki redno 
plačujejo, društvo lepo nap re 
duje, poleg tega  pa tudi lažje  
pogrešijo tiste svote, če j ih  
p lačajo  vsaki mesec sproti.

Seja se bo vršila v šolski 
dvorani, veselica v četrtek 
zvečer 19. ap ri la  pa v Slove
nia dvorani. Tam  se bomo za
bavali po s ta rok ra jskem  in po 
am eriškem  načinu. Z a  godbo 
bodo skrbeli “ D ajčm an b ra t 
j e ” , ki bodo nedvomno vsake
ga zadovoljili. Bilo je  že ome
njeno v našem glasilu, da se 
bo ob tisti priliki razdelilo  več 
denarn ih  n ag rad  za  najbo ljše  
plesalce, in sicer za slovenske 
in ameriške plese. Torej, p ri
dite mnogoštevilno in privedi
te seboj svoje p r ija te lje .  P ra 
vijo, da če človek ni vesel in 
ne je  in pije zadosti, da ni 
zdrav. Pri nas ne bo m a n jk a 
lo duševnih in m aterija ln ih  
užitkov. Nastopil bo znani 
“ Em m erson-Carls trom ” kv a r
te t  z lepim pe tjem  in še nekaj 
posebnega bo, kar  bo zan im a
lo posebno starejše. To bo ne
kak “surprise,” zato držimo 
1o reč ta jno . Ako pridete na 
:;6jo, m orda  še izdamo, “ m ay
be, m aybe not too” . Le pomi
slite, da to bo vse nekaj več 
kot navadna  veselica. Bo kot 
pa rad a ,  piknik, cirkus in kdo 
ve kaj še, vge skupaj,  oziroma 

j v sakega  nekaj. Sa.j veste, da 
I društvo sv. P e tra  in Pavla št.
I 66 JSK J priredi vedno kaj 

posebnega in novega . . .
Dragi sobra tje  in sosestre, 

vpoštevajte  trud  vašega d rušt
venega predsednika  in ostalih 
društvenih  uradnikov, ki skr-

be, da je  naše društvo vedno 
med prvimi v jolietski naselbi
ni. Najboljše  p r iznan je  jim 
daste, če vsi po svojih močeh 
pomagate. Vsi zna te , da člani 
ne p laču jejo  ipkakih  prispev
kov za društvene izdatke, ker 
se b laga jna  vzd ržu je  z dohod
ki tak ih  prireditev. Poleg tega  
prinesejo tak e  prireditve vese
lje in pom agajo  k nap redku  
vse naselbine in vzbu ja jo  b ra t 
stvo in prija te ljs tvo med ro ja 
ki.

Po trud ite  set sobra tje  in so
sestre, s p rodajo  vstopnic in ne 
pozabite, da bodo tisti trije , 
ki jih  razpeča jo  največ, delež
ni n ag rad  v znesku $5, $3 in 
$2. Pa, da se gotovo vidimo na 
seji 15. ap ri la ,  v s tari  šoli sv. 
Jožefa , v četrtek  zvečer 19. 
aprila  pa na  veselici v Slove
nia dvorani!

John  L. Živetz,
ta jn ik  dr. št. 66 JSKJ.

T a co m a , W ash .
Članom in članicam  društva 

Slovan, št. 176 JS K J  n a z n a 
njam, da je  bilo na  seji 13. 
m arca  p red lagano  in sprejeto, 
da se skuša nekoliko finančno 
pomagati našim bratom, ki so 
že dolgo časa na š tra jk u .  D ru
štvo je  v to svrho iz svoje b la
ga jne  darovalo $5.00. Potem 
sta  bila odbrana  društveni 
p redsednik  in ta jn ik , da gre
sta  še po domovih p o b ira t  pro
stovoljne prispevke. In z vese
ljem je t reb a  priznati ,  da  na
biralcema nis'0 bila povsod od
prta  samo vrata, a m p a k  tudi 
dobra slovanska srca. Povsod 
so se rojaki odzvali po svojih 
možnostih, zakar j im  naj lep
ša hvala.

Prispevali so po en dolar: 
G. J . Poren ta , A ndro  Kreso- 
vich, Pete  Kbleff, Tone Stipa- 
nich, Joseph  Ivancich, John 
S trum p, John  Mahne, Joe K la
rič in M att  Brdtbvich.

Po 50 centov 'so p r ip e v a l i : 
Jakob  Blaskovich, M ate Mate- 
Ijak, Joe Subat, John  Tudor, 
Joe Ujcich, Joe Peloza, Mijo 
Franich, Sam Udovich, F ran k  
Kancianich, Joe Surina, Joe 
Hervatin, Joe Zatkovich, Joe 
Jurancich , Joe Peloza, Mike 
Bernobich, G. Ruzich, Mike 
Sinkovich, Mike Tozan, Mihael 
Grubiša, Anton G rabar,  John 
Klarich, Herhlan  K om ar in 
Mike Ulianich. —  Pe tar  Sti- 
pich 40 centov; Tone Grguri- 
novich 25 centov.

Skupaj, z društvenim p r i
spevkom vred $26.15. Vsem 
darovalcem  še e n k ra t  n a jlep 
ša hvala!

F ran k  Udovich, predsednik,
Joseph Tencich, ta jn ik  

d ruštva  Slovan, št. 176 JSKJ.

H o m er C ity. Pa.
Sobrate in sosestre društva 

sv. F rančiška  sv. Frančiška , št. 
122 JS K J obveščam, da je 
imel moj zadnji  poziv zelo m a
lo uspeha. Mislim, da je  tako 
mali udeležbi bil vzrok preve
lik sneg. Torej nismo mogli re
šiti važnih  zadev  na  dotični 
seji, kot je  bilo namenjeno. Iz 
tega vzroka  vas  nujno poživ
ljam, da se pa prihodnje  seje, 
ki se bo vršila 15. aprila, kar 
mogoče polnoštevilno udeleži
te. Za rešiti imamo važno zade
vo in opraviti, veliko delo, nam
reč izvoliti m oram o delegata  
za 13. redno konvencijo JSKJ. 
Zdaj  je  zadn ji  čas, da to izvr
šimo. Tudi bi bilo umestno, da 
društvo pove svojemu delega
tu priporočila  in navodila. To
rej, vsi na  sejo 15. aprila!

Člane in članice našega d ru
štva tudi prosim, da bi se m a
lo okoli o z r l i ,za  kakšnega n o 
vega kand ida ta .  Druga d ru š t 
va se marljivo g ibljejo  in pri
dobivajo Jedno ti  nove člane v 
odraslem  in m ladinskem  od
delku. Tudi mi zamorem o ne
koliko pripomoči k skupnemu 
napredku , če ;se zavzamemo. 
Ako bi vsak član pripeljal sa
mo enega novega kandidata,

bodisi v odrasli ali mladinski 
oddelek, bi se število našega 
članstva podvojilo.

Bratski pozdrav  in na svide
nje 15. aprila!

F ra n k  Farenchak , tajn ik .

R o ck d a le , 111.
Naj mi bo dovoljeno nap isa

ti pa r  vrstic, da se tem potoni 
zahvalim  sobratom in p r i ja te 
ljem, ki so mi pom agali v mo
ji nesreči. V noči 20. feb ru a r 
ja  mi je  pogorelo vse, k a r  sem 
imel, to je  hiša, pohištvo in vse 
drugo, k a r  sem imel. Z ah v a lju 
jem se v prvi vrsti JS K J  za po
moč, ki mi jo je izk aza la  v mo
ji potrebi. Priporočam  jo vsem 
rojakom širom Amerike kot 
vzorno podporno organizaci
jo, ki pride svojim na  pomoč 
ne samo v bolezni, am p ak  tudi 
v drugih nezgodah. Zahvalju
jem  se društvu Vit. sv. M iha
ela, št. 92 JS K J in ta jn ik u  iste
ga za vse, k a r  so storili zame 
in mojo družino. D alje  n a j le p 
ša zahvala  Mr. Leopoldu Flan- 
der in njegovi soprogi, kakor 
tudi Mrs. D ragovan za izk a z a 
no nam  pomoč. Lepa hvala  
društvu sv. Družine, št. 1 ozi
roma članom istega za posla
ni ček. Hvala tudi društvu Pla
ninski Raj za poslano darilo. 
Sploh na jlepša  hvala  vsem Slo
vencem v Jo lie tu  in Rockdale 
za vse, k a r  so storili zame v 
moji nesreči. Končno se zahva
ljujem  še rockdalskim  ženam 
za “surprise p a r ty ” , ka te ro  so 
mi napravile . —  Lep pozdrav  
vsem !

F ra n k  Gutnik,
član dr. št. 92 JSK J

Jugoslovanska
Ustanovljena 1. 1898

Katol. Jednota
Inkorporirana 1. 1®^

GLAVNI URAD V ELY, MINN.

Glavni odborniki:
Predsednik: ANTON ZBAŠNIK, 4905 Butler St., Pit tsburgh, Pa. 
Podpredsednik: LOUIS BALANT, 1808 East 32nd St., Lorain, O. 
Tajnik: JO SEPH  PISHLER, Ely, Minnesota.
Blagajnik: LOUIS CHAMPA, Box 961, Ely, Minn. p
Blagajnik neizplačanih sm rtn im  JO H N  MOVERN, 412— 12th Ave., 

Duluth, Minnesota. k
Vrhovni zdravnik: Dr. JOS. V. GRAHEK, 303 American State B»nl 

Bidg., 600 G rant Street at Sixth Ave., P ittsburgh, Pa.

Nadzorni odbor:
1. nadzornik: FRANK ŠKRABEC, 2418 So. 12th St., Omaha, Neb.
2. nadzornik: JO S E P H  A. MERTEL, Box 1107, Ely, Minn.

Porotni odbor:
Predsednik: ANTON KOCHEVAR, 1208 Berwind Ave., Pueblo, Col°v
1. porotnik: LEONARD SLABODNIK, Box 480, Ely, Minn.
2. porotnik: LOUIS RUDMAN, 1013 Hartley Rd„ Cleveland, O.
3. porotnik: JO S E P H  PLAUTZ, 432—7th St., Calumet, Mich.
4. porotnik: FRANK KAČAR, 1231 Addison Rd., Cleveland, O.

Jednotino uradno glasilo:
NOVA DOBA, 6117 St. Clair Ave., Cleveland, O.

Urednik in upravnik: A. J. TERBOVEC.
Vse stvari tikajoče se uradnih zadev kakor tudi denarne pošil)3* 

naj se pošiljajo na glavnega tajnika. Vse pritožbe naj se pošilja na Pf 
sednika porotnega odbora. Prošnje za sprejem novih članov in bolo18 
spričevala naj se pošilja na yrhoVnega zdravnika. . ft.

Dopisi, društvena naznanila, oglasi, naročnina nečlanov in tfP 
membe naslovov naj se pošiljajo 'na: Nova Doba, 6117 St. Clair Av •’ 
Cleveland, Ohio.

Jugoslovanska Katoliška Jednota se priporoča vsem Jugoslovan°jj| 
za obilen pristop. Kdor želi postati član te organizacije, naj se 
ta jniku bližnjega društva JSK J. Za ustanovitev novih društev se K. 
obrnite na gl. tajnika. Novo društvo se lahko ustanovi z 8 članl 
članicami.

z d r a v !
Za odbor:
Jakob  Slabič, tajnik.

U n io n to w n , Pa.
Na izvanredni seji društva 

sv. Roka, št. 55 JSK J, ki se je 
vršila 25. m arca, je  bil izvo
ljen de lega t  za 13. redno  kon
vencijo. Na dotični seji je  bi
lo tudi sklenjeno, da se seja 
8. ap ri la  ne bo vršila zaradi 
velikonočne nedelje.

Poživljam  pa članstvo naše
ga društva, da  se polnoštevilno 
udeleži seje, ki se bo vršila l<‘>.ff 
m aja , ke r  na  tisti seji bomo 
glasovali za p redsedn ika  gl. 
n adzo rnega  odbora. N adalje  
bi bilo dobro, da bi člani do
bro in večkra t  čitali pravila  in 
razm išljali, kako bi se mogle 
preurediti  različne točke, da 
bi bilo boljše za organizacijo . 
Posebno važnost naj bi se po
lagalo na bolniško podporo, 
ker  vemo, da je  vsak nevoljen, 
k a d a r  pride jo  kakšne n a k la 
de. D alje  so člani vabljeni, da 
se kolikor mogoče polnoštevil
no udeležujejo  predkonvenč- 
nih sej. —  Z bratsk im  p o z d ra 
vom

F ra n k  Golc her,
ta jn ik  dr. št. 55 JSK J.

(Dopis ni mogel biti priob
čen v izdaji 4. aprila , ker  je 
dospel v uredništvo, ko je  bil 
list že na pošti. Op. u redn ika) .

P ittsburgh , Pa.
Glede dela se ne moremo nič 

preveč pohvaliti v naši nasel
bini, ker se ne dela niti polo
vični čas. V društvenih ozirih 
še precej dobro napredu jem o, 
kljub slabim delavskim raz 
meram. Društvo Združeni Slo
vani SN PJ priredi na večer 
14. aprila  v Slovenskem Domu 
igro “Poročna noč” , čisti do
biček prireditve je  nam enjen  
v pomoč stavkujočim  premo- 
garjem  v zapadn i Pennsylva- 
niji in Ohio. Tem potom va
bim članstvo J. S. K. Jednote  
in ‘ostalo slovensko občinstvo, 
da k a r  v največjem  številu po- 
seti to prireditev, ka tere  do
hodki so nam enjeni v tako ple
m enit namen, in ki bo tudi nu
dila dovolj už itka  udeležencu. 
Začetek prireditve o polu os
mih (7.30) zvečer v soboto 
14. aprila. Torej, na svidenje!

Joe Hrvatih,
član dr. št. 26 JSK J.

-------     ĵ -
tem mestu omeniti. Bo P if}, 
r ist članic, če bodo vse 
če.

M ary H ribar, TOk\j, 
13predsednica dr. št. 103 1

Opom injam
št. 111 JSK J, da se P°’“ $.

L e a d v iU « ^ ,

£lane

vilno udeležijo seje dne
aprila, da se uredi stvar«

Ka

teri neka te ri  sodijo, da t  
pravilno u re jena  na zaCiI „> 
ji. Take stvari se uredi^ji 
društveni seji ne pa v |  v li
sti. č lan , ki vidi take reCp0bef 
stu, že ve za kaj se gre- ,3 ii> 
in razum en  član di’uS

%

%.

Jednote se ne bo skuša' ^  
ti v ospredje , ako ni sp®^/ 
ToVej, vsi -na sejo 15.

John  Vidrih, „ jj.J-
predsednik dr. št. l H

 La S»>!e'

,enj

Poživljam  člane drus tV'3 pa

B ro o k ly n , N. Y.
Pom lad  p r iha ja ,  .Velikanoč 

.je minila in pričele so se r a z 
ne zabave. Že prvo soboto in 
nedeljo  bo dosti zabav. Drugo 
soboto ,to je  21 . aprila , pa  p ri
redi veselico “ American-Slo- 
venian A uditorium . To bo dan 
veselja, ko t ga še ni bilo v 
G rea te r  New Yorku, da bi se 
Slovenci pod svojo lastno s tre 
ho zabavali.

To je  res veselje za videti. 
Vsak ro jak , ki pride samo po
gledat, se ne more prečuditi, 
kaj je  vse to vredno za Sloven
ce. In kdo r  še ni teg a  videl, 
naj le pride pogledat, da  ne bo 
rekel, da mi samo advertizi- 
mo. Torej vse še e n k ra t  opo
minjam , na j  n ik a r  ne zam udi
jo prilike otvoritve slovenske 
dvorane. P ovab ljena  so vsa 
društva, pevska in podporna, 
operni pevci in pevke in t u d i ( 
mestni uradn ik i  (p a  ne samo 
tisti s “ knipeln i” ). Torej odlo
čimo sc za tisti dan, da gremo 
tja ,  k je r  se bo zbra lo  toliko 
new yorških  Slovencev. Za po
strežbo bo skrbel odbor in bo 
gledal ,da  bo vsak Slovenec 
zadovoljen. —  Bratski po-

T a co m a , W a sh .
B ra tje  in sestre  društva  Slo

van, št. 176 JSK J, poživljam  
vas, da bi se malo bolj zan i
mali kda j  se obdržu je jo  naše 
redne društvene seje in pp 
možnosti plačali svoje ases
m ente na seji. V e č k ra t  se zgo
di, da  ta  ali oni član ne moro 
na sejo, potem  pa pride ta jn i 
ka iskat na dom. toda tajnika 
ne n a jd e  dom a in tako  se od
laga  do sk ra jn e g a  časa. B ra tje  
in sestre, zapom nite  si za  v bo
doče, da  ka te r i  ne bo plačal 
svojega asesm enta  na seji, ti- \ 
s tega bom čakal dom a vsake
ga 25. v mesecu do osme ure 
zvečer. To je  n a jz a d n j i  čas za i 
p lačan  je asesm enta, pozneje  
je prepozno.

Z bratskim  pozdravom  
Joseph  Tencich, 

t a jn ik  dr. št. 176 JSK J.

nica, št. 124 JSK J, da 
noštevilno udeležijo  Prl ^  
mesečne seje, ki se bo  ̂ po- 
15. ap ri la  v Slovenske  ̂
mu. Z ačetek  seje ob j,o 
poldne. Na dnevnem 1 e ^  
volitev de lega ta  za l '5' n.jčiif
konvencijo JSK J, ki se r $  
30. ju li ja  v Ely,
Torej, vsi na sejo 1;’- d?

svoj®111in vsak naj voli po
pričan ju , da ne bo PP^-jti*1'

w'
snega p re re k a n ja ah
r a n j a !

A na Dular

B ear Creek

ta.i»ic5

Tem potom pozivl.iaI’g J,  ̂
d ruštva  sv. Štefana, St- 0 ,e\el' 
K. J., da se za gotov0 * 3pi‘ 
jo seje, ki se bo vršila 
la ob dveh popoldne v 
ni dvorani. Na dnevni 7 ^

in«s
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V  
*1 
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C lev e la n d , O.
Poživ ljam  članice društva  

št. 103 JS K J, da se gotovo 
udeleže p r ihodn je  seje, ki se 
bo vršila 15 .aprila. Izvoliti 
imamo delegatin je  za p r ihod
n jo  konvencijo. D alje  bodo 
lahko volile za predsednika  
nadzo rnega  odbora, ka tere  še 
niso. Čitali se bodo tudi t r im e
sečni računi in izgotovljeni 
bodo listki za kuhin jsk i “ se t” , 
ki se bo dal v korist  društva. 
Vse članice so naprošene, da 
sodelu je jo  pri tem. O pozar jam  
bolniške obiskovalke, da točno 
vrše svoje dolžnosti in poroča
jo o s tan ju  bolnic na seji;  v 
n asp ro tnem  slučaju  zapade jo  
kazni po pravilih. Im am  še eno 
zadevo, ka te re  pa ne smem na

bo volitev de lega ta  ^a 
vencijo JS K J  in r e š i t i11̂ ’ 
še več drugih  vaŽn11 ^  ge)1 
Bratje, vsi brez iz jenie

(

dne 15. aprila!
Ludvik ChamPa

trt
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Člane društva  sv

La S*

< r
št. 3 JS K J p o ž i v l j a j  M  
polnoštevilno udelez11 
nje redne  mesečne  ̂ ■ -j bo . 
aprila .  Na omenjeni
l .• l .......................... 1» i \r a & J i 'litev predsednika  
n a dzo rnega  odbora ^  
litev de lega ta
konvencijo, ki se ^  
lija v m estu Ely> '  ijtev V  
Ena kot d ruga  teh v° ^  
r a  biti izvršena na odi jj> 
Z adn jič  smo to i'eC več
zdaj pa ne moreni0 .̂ [̂1° 
seji meseca nia',a ,^jc it‘' 
prepozno. Torej, k1.' v-si ,f ( 

dal.J11 i'’1'stre, bližnji in 
prošeni, da se seje ^

la lUV </gotovo udeležite. c 
vse po naši najb« •'

q atr*°(D alie na 3.
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, DOPISI
Nadaljevanje iz 2 . strani)

I! ~T Pozdrav vsem članom 
c' a,1icam naše dobre J. S. 
Jednote!

A n t o n  Kastigar. ta jn ik .

n.. L orain , O.
Jl|dno vabim članstvo dru- 
sv- Alojzija, št. 6 JSK J, 

Se Polnoštevilno udeleži 
SeJe, ki se bo vršila 15/ 

Ij. ® v navadnih prostorih. 
I ek seje ob eni uri po- 
i,tne- N’a dnevnem  redu bo 

ev dveh delegatov  za 13. 
10 konvenccijo JSK J, ki se 
r ila v Ely, Minn., koncem 
|a- Glasovali bomo tudi za 
Sednika glavnega nad zor- 
1 °dbora. —  Z bratskim
aravom

John Černe Jr.,  ta jn ik .

f C h islio lm , M inn.
J jDl Potom poživ ljam  člane 
' V:i sv. Jožefa ,  št. 30 J. S. 

Hje ’ cja se polnoštevilno ude- 
j.| Prihodnje seje, ki se bo 

v nedeljo 15. ap ri la  v 
*je ̂ et°vi dvorani. P riče tek  

°^no ob dveh popoldne.I
N.
*4

0ltlenjeni seji se bo raz- 
Ja*° o imenu in

We°*e ^  ° Pra v ^ '^  sploh.- — 
ki so malo bolj počasni 

$5io f Cnino’ Pr °širci. da  porav- 
|  0 Vsaj do 25. vsaki me-

Se Slovane iz M esaba Ran-Hi ,
iiii0 clrugod vabim, da se 
j š tevilno udeležijo  igre, 

društvo št. 30 JSK J 
j .* v nedeljo 22 . aprila. 

?1J e jako smešna, imenuje 
‘ v r e d n i  m ož” . Vršila se 
% Kington School Audi- 

Pričetek ob osmi uri 
| , r' Torej, kdor  se želi do- 
L “bavati na večer 22 . apri-

sedežu

ds?j Pride pogledati  našega 
. ednjega m oža” .

, °hn L am u t h,
fc tajn ik  dr. št. 30 JSKJ.

l!e,
‘ F;V <* 1,
se P°
ho1

vrs'1

^  $  

cd>;
prit’

>frl  
«”<>• 
>■» -
K#’

81 JSK J.,  da  se vrši 
tib ^  rec' na seja 21 . apri- 
jc ')0lu osmih zvečer me- 

% ’’ iz raz loga  ker je dvo
r a n a .
W 7‘adnji redni seji smo 

1 zborovati 19. aprila , 
° r d ruštva  je  prišel 

0 -lučka, da ni priporoč- 
%  f^orovati na večer 19. 
W lx' sledečega raz lo g a :  
L ,°  »v. Ane št. 119 JS K JMl ‘‘l
^  »unco party.” v korist 

\  ^ne b lagajne. Če bi ta  
S | /  r °v a li, bi naša seja

t a /

. M0*,
" ci*1! n1 , 5
58 Vude •
I g. »P1
1 v

rc0

"H
» > <

1 2  n*1 ‘

t*J

lie,

rad
A urora , 111.

sosestram širom Am erike!
Alois Tolar,

15908 Arcade Ave.,
Cleveland, O.

C o n em a u g h , P a.
že  pred  več leti se je  tukaj  

o rganizira l d ržav ljansk i klub. 
Ni pa imel uspeha, kot bi mo
ral. To pa zarad i b rezbrižno
sti slovenskih volilcev v tej  
okolici. Klub smo zadn jo  j e 
sen zopet ponovili ali reo rg a 
nizirali, toda  še vedno ni p ra 
vega zan im anja . Po vsakih 
volitvah se slišijo pritožbe  ,to 
ni p rav  in to ni prav. Seveda 
se pa vsak zaveda in pripo- 
zna, da je vzrok to, ke r  nismo 
organizirani. Dne 15. apri la  
bo slov. d ržav ljansk i k lub \  
Conemaugh, Pa. obdržaval 
sejo v dvorani dr. sv. Alojzija  
v Conem augh, ob 4: uri pop. 
Na to sejo ste vabljen i vsi slo
venski državljani iz johnstovvn- 
ske okolice. Slovenci iz Mox- 
ham, Cambria City, Morell- 
ville in sploh iz cele naše 
okolice prid ite  na to sejo.

Po okolici bi lahko ustano
vili ali reorganizirali Slov. dr
žavljanske klube, delali bi ro
ka v roki in p rep r ičan  sem, da 
bi želi lepe uspehe. V naš klub 
lahko pristopi vsak polnoleten 
Slovan, ki ni še pri nobenem 
sličnem klubu, č la n a r in a  je 
25c na tri mesece, v pokritje  
stroškov. P rep ričan  sem, da bi 
organizirani Slovani gotovo 
mnogo odločevali v vseh ob
činskih in okra jn ih  volitvah. 
Zato  pridite  dne 15. ap ri la  na 
našo se jo ;  o rgan iz ira jm o se in 
začnimo bit kačo kap ita lizm a 
pri glavi, ne pa po repu  kot 
smo do zdaj.

Za Slov. držav ljansk i klub 
Conemaugh, P a . :

M ihael Rovanšek.

nim potom n azn an jam  
c*&nom društva  sv. Jer-

»t.
>0Cl„j

L
j, otvoritev dotične “par- 

S,o°sim vpoštevajte  to na- 
•t|j ^J- Na dnevnem redu  bo 
%  \  itev de lega ta  za 13. 

konvencijo JSK J. 
nt°n A. Verbič, ta jn ik .

IZ URADA VRH. ZDRAVNIKA 
Pričetkom m aja 1928 se pre

selim v nove uradne prostore, 
ki pa se nahajajo  v istem po
slopju kot dosedanji. Naslov 
ostanti torej sta ri. Moji nov] 
uradni prostori bodo v sobah 
302-303-304 v desetem nad
stropju American State Bank 
Bldg., ki stoji na vogalu Grant 
in 6th St., P ittsburgh, Pa. 
Vhod v poslopje bo z Grant ce
ste. Na razpolago je vzpenja
ča (elevator).

Dr. Jos. V. Grahek.

(Z URADA GLAV. TAJNIKA
R A Č U N  M E D  D R U Š T V I  

I N  J E D N O T O
(ODRASLI ODDELEK)

Za mesec niarc 1928

C o llin w o o d , O.

tek ^  P*SaV*- °*0 ka "
^  ° težko pridem, se v 

s trajkujočih  rudar jev  
|^ j  ' Vsem tistim, kateri 
^bi„C?r° Vaii> bodisi v oble
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“Uval,’ Dh 1U ali na kak drug na- 
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• ^  ' “^og li  k d ružabnem u 
v* '4 ai;e>'ega smo priredili
ŽNta.. marca Pr i družini 

v Collinwoodu. Po- 
f)a zahvalim  gospej 

k katera nam je  da- 
Sr;e °re na razpo lago  in
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V°iiko pripom ogla  k 
1 nu ^ p e h u .
y  0|^ ' sem odposlal 7 za- 
) ^  j  in obuvala in si- 

Sladiča, Ignac 
3 ’ John Peršina  in na
V r> vsi v Impe-
%'v Sc 6riar v znesku 16 do- 
’ Posl al  na  Ignac 

»jjjj’ 5°hn Peršin, Mary 
1 Je j|’ *n M ath Pustoverh.

revna družina, 
N  tfji1116 obleke in obuva- 
' \ j  ^iše; upam, da se bo 

x'i d«^a^ra ^°- Z novo oble- 
1 - b a r j e m; Do-tna .

gati, ker se tudi tu-
vam ne mo-

d e l a in pa plače so 

vsem sobratom  i n !

Dr. št. 
1 
9

3
4
5
6 
9

11
12
13
14
15 
IG 
18 
20 
21 
22
25
26
27
28
29
30
31
32
33 •
35
36
37
39
40
41
42
43
44
45 
47 
49 '
50
51
52
53

$
Dohodki

899.17 
630.78 
156.36 
149.20
225.43
577.17 
521.77
164.53
274.00 

95.96
59.93 

335.28
< 289.67

446.16 
434.99
384.17
258.44 
497.87 
67,4.24
154.00
132.00
221.85 
583.61
276.86 

74.00
297.94
208.53 
727.46

1,102.37
415.68
362.52

92.90
283.07
134.59
403.98
510.26
141.86 
280.35 
154.13

40.54
60.94 

313.49

$
Izdatki
452.00
122.00 
28.00

103.50 
120.00 
152.00
926.50 

66.50 
38.33

122.00
624.00
626.00
259.00
229.00

1.031.00
150.00

1.811.00 
1,166.00

872.00 
82.00

642.00
488.00 

77.92
148.00 
122.50
457.00

1.790.50
1.583.50

63.50 
20.00 
16.00 
80.00

695.04
200.00

15.00 
148.00
62.00

12.50 
76.00

54
55
57
58 
60 
61 
64 
06 
68
69
70
71
72
75
76
77
78
79 
81 
82
83
84
85
86
87
88
89
90 
92 
94 
99

101
103
104
105
106
107
108
109
110 
111 
112 
114 
116
117
118
119
120 
121 
122
123
124
125
126
127
128
129
130
131
132
133
134
135
136
137
138
139
140
141
142
143
144
145
146
147
148
149
150
151
152
153
154
155
156
157
158
159
160 
161 
162
163
164
165
166
167
168
169
170
171
172
173
174
175
176
178
179
180 
181 
182
183
184
185
186
187
188
189
190
191

101.95 22 za feb. 215.00
191.44 123.00 28 97.75
240.05 230.50 32 98.00
176.32 142.00 40 453.75
100.29 56.00 50 171.62
204.32 16.00 71 627.48

38.37 43.00 76 97.03
425.76 262.00 90 64.91
132.6Ž 118 126.25
69.84 14.50 125 181.85

374.03 239.17 128 298.12
471.78 96.50 132 386.93

52.99 135 115.44
155.88 197.50 137 252.33

88.03 27.00 142 74.44
211.65 14.50 151 90.57
203.03 1,130.00 165 149.12

30.36 .172 76.90
111.00 119.50 186 35.45
181.51 185.00 190 47.18
72.72 197.00

139.43 65.96 Skupaj $32,474.76
249.48 489.50 R A Č U N  M E D  D l

94.78 55.00 I N  J E D N O T
114.79 135.00 (Mladinski odd<
167.28 236.50 Za mesec m a re
178.47 17.00 Dr. st. Dohodki

58.91 1 $ 34.80
176.1« 146.00 2 37.95
401.65 90.00 OtJ 3.90
151.36 28.00 4 4.65
145.86 151.00 5 4.35
269.28 1,197.00 6 17.40
145.47 102.00 9 7.20
219.01 123.33 11 5.70
147.96 198.00 12 7.50

76.16 13 8.95
182.19 1,140.00 15 6.45
188.04 117.00 16 14.55
153.91 18 13.50
125.95 96.00 20 20.85

95.68 21 7.65
407.01 717.67 22 5.85
129.43 135.00 25 20.85
50.04 26 35.70
90.25 141.00 27 1.65
56.51 54.00 28 2.25

288.78 ' 130.00 29 18.90
43.71 30 16.95

318.17 216.00 31 6.60
74.98 32 1.50
97.31 130.00 OOOO 16.80

112.96 34.00 35 7.35
68.35 113.33 36 27.30
34.94 37 23.10

220.19 201.50 39 13.35
207.19 236.00 40 10.35

43.34
1 HO

113.00
no An

41
J O

6.00
A i rLIU J.O i

247.45 109.50 43 3.30
205.19 44 13.95

88.33 14.00 45 26.25
123.08 97.00 47 2.40
96.89 76.00 49 9.30

246.00 27.00 50 1.20
118.44 137.00 52 1.65
74.36 15.00 53 10.35

142.52 60.00 54 2.40
96.91 1,050.50 55 8.10

42.00 57 9.15
90.95 93.50 58 5.40

204.63 300.00 60 2.85
138.42 285.00 61 11.25
56.93 558.00 64 .30
49.22 15.00 66 22.50
72.34 40.50 68 6.90

246.34 125.33 69 3.45
151.97 1.150.00 70 10.05
41.55 48.00 71 15.60
97.49 92.50 72 1.05
17.24 13.00 75 6.30

218.26 94.00 76 2.10
42.71 1,032.00 77 4.20
57.76 15.00 78 7.65
43.68 79 1.05
89.38 * 42.50 81 4.50
85.07 15.00 82 1.35
85.69 16.00 83 1.20
24.30 84 4.20

188.29 85 5.40
64.15 204.00 86 4.50
49.36 87 3,30

36.00 88 1.80
92.17 207.00 89 5.40
72.69 7.00 92 9.15
77.88 128.00 94 18.30
60.27 99 8.10
20.52 101 3.15

315.53 284.00 103 4.50
58.14 15.00 104 4.95
60.67 52.00 105 3.75

126.37 16.00 106 4.80
53.36 48.00 107 1.65

150.91 108 9.75
32.47 109 3.15
76.74 15.00 110 8.25

103.98 111 5.40
29.90 15.00 112 .75
57.39 29.00 114 15.15
65.23 116 9.30
60.77 117 2.70
52.31 118 1.65

22.00 119 3.00
34.77 120 9.00
34.81 121 3.45
22.90 122 13.80
52.94 123 3.30
40.98 124 3.60

j. i —

1928
Izdatki

380.00

125 1.65
126 4.50
127 .60
128 3.75
129 9.90
130 4.65
131 2.40
132 11.70
133 3.30
134 4.80
135 2.85
136 5.55
137 4.05
138 6.95
139 1.20
140 1.95
141 1.40
142
143 2.10
144 2.25
145 3.00
146 1.05
147 1.50
148 1.65
149 10.20
150 3.45
151 .90
152 1.95
153 .15
154 4.35
155 1.35
157 .45
159 3.45
160 3.75
161 1.35
162 5.40
163 .75
161 .45
165
166 5.70
167 2.40
168 1.95
169 1.50
170 1.05
171 6.15
172 1.20
173 1.20
174 6.60
175 .60
176 3.45
178 .75
179 1.35
180 .90
182 1.35
183 1.65
185 2.40
187 1.80
188 .15
189 .45
22 za feb 5.85
28 2.25
32 1.50
40 10.05
50 1.80
71 14.70
76 3.00

118 1.65
125 1.65
128 3.60

j 132 12.45
135 2.85
137 3.90
142 2.25
151 .75
165 2.10

! 172 1.20

Skupaj $1,025.15 $380.00
Joseph Pishler, glavni tajnik.

R A Z P R A V E O l^ A V IL IH
(Nadaljevanje iz 1. strani)

škodb, prehlada, revmatizma in 
boleznih na srcu, je tr ih  in led
vicah. Mnogo teh bolezni bi 
se dalo preprečiti.

Nobenega dvoma ni, da se 
m arsikatera nesreča zgodi vsled 
nezmernosti v pijači, toda, kot 
po navadi se strežne jo in na
pravijo njih zahteve opraviče
ne. Društva v največ slučajih 
podpirajo take zahteve, ki so 
nepoštene. To je en vzrok, za
kaj imamo izredne asesmente, 
in če ne bodo društveni uradni
ki bolj pazljivi, prihajali bodo 
izredni asesmenti bolj pogosto 
kot v preteklosti. Mi ne sme
mo pozabiti, da organizacija je 
vsak dan starejša, da člani po
s ta ja jo  vsak dan starejši, in da 
s tari  člani, če zbolijo; ne ozdra
vijo tako hitro kot so pred leti. 
Moža, s tarega 40 ali 45 let, vza
me navadno dva ali več mese
cev dalje, predno ozdravi radi 
zlomljene kosti. S tarega člana 
vzame mnogo mesecev ali celo 
let dalje, da se popravi škoda, 
napravljena na ledvicah, je tr ih  
ali srcu. Stari člani postanejo 
veliko lažje plen bolezni, in po
sledica tega je, da morajo osta
ti na bolniški listi dalje, ker jih 
pač vzame dalje časa, da dobijo 
zopet moč in zdravje.

Kot že omenjeno, vi veste kaj 
moremo dobiti za 75 centov. 
Razpravljajte to na svojih me
sečnih sejah. Jaz smatram , da 
se mora to prerešetati z dobre
ga “bizniškega” stališča. Pro- 
našli boste, da če hočete ostati 
pri asesmentu 75 centov meseč
no, morali boste ustaviti pla
čevati za različne bolezni, ali 
odpraviti podporo za prvi te
den bolezni. To utegne poma
gati za nekaj časa, toda jaz ne 
verjamem, da bo to ozdravilo 
situacijo. V teku časa bomo 
morali sprejeti manchestersko 
lestvico. Po 75 centov na me
sec in pri plačevanju podpore 
za bolezni kot zdaj, bo treba od-* 
vzeti podporo za prvih sedem 
dni pri vsaki bolezni. Ce to ne 
bo zadostovalo, bodo morali 
redno prihajati posebni ases
menti. Ce bo članstvo zahte
valo, da se bolniška podpora 
plačuje kot dosedaj, mora biti 
pripravljeno, da bo plačevalo 
vsaj po en dolar mesečnega 
asesmenta za vsak dolar pod
pore. Razred tridolarske pod
pore naj bi se odpravil. To je 
slab sistem in je napravil že 
marsikoga, da je  ostal na bol
niški listi mnogo dalje kot je 
njegova bolezen zahtevala. Je 
pa teško nadzorovati take slu
čaje. Društva v takih slučajih 
navadno ne nudijo dovolj pod
pore. Še tri  ali štiri dolarje 
na dan od kakšnega drugega 
društva, pa napravi že lep do
hodek za osebo, ki polega, ko 
bi že lahko opravljala lažja do
la. Na primer, mož z lahko 
srčno napako, bi lahko oprav
ljal kakšno lažje delo, toda 
zdravnik ne more izjaviti, da je 
že fizično dober za to, posebno 
če je zavarovan za šest ali se
dem dolarjev dnevne bolniške 
podpore, kar je mnogo več, kot 
bi zamogel zaslužiti pri svojem 
običajnem poslu.

Vprašanje, katero naj dru
štva odločijo, je, da-li je  član
stvo voljno, da se odbije prvih 
sedem dni podpore za vsako bo
lezen in se vplačuje sedanji 
asesment, ali pa se plačuje pod
pora od prvega dne kot sedaj in 
se mesečni asesment za vsak 
dolar bolniške podpore zviša na 
en dolar.

Da se izognemo vprašanju 
asesmenta za bolniško podporo 
za v bodoče, je moje mnenje, 
da mi bi morali za zdaj vzeti 
konservativno lestvico. Ce vza
memo vpoštev vse, to je značaj 
riskov, ki jih imamo, starost 
organizacije in način življenja, 
in če vzamemo za podlago en 
dolar bolniškega asesmenta me
sečno za vsak dolar dnevne bol
niške podpore, in če odbijemo 
prvih sedem dni podpore, je 
moje mnenje, da bomo mogli 
zbrati mal rezervni fond za bol
niško podporo. Ne bojte se, 
da bo ta  fond prevelik. Take 
vrste asesment bo odpravil iz
redne asesmente vsaj začasno. 
Vsa bodočnost pa zavisi od te
ga, koliko mladih članov bomo 
dobili v organizacijo in koliko 
riška bomo s temi prevzeli.

Nasvetovani asesment se zdi 
morda nekoliko visok, toda če 
vzamemo v poštev vse izredne 
asesmente, ki smo jih plačali v 
zadnjih treh  letih, ne bo razli
ka tako posebno velika. Po 
novem načinu bi se plačevalo 
vsaki mesec enako, medtem ko 
je bilo zdaj treba od časa do 
časa dodajati večje svote po
tom izrednih asesmentov.

V gornjem odstavku sem go
voril o značaju riskov, ki jih 
prevzamemo. Moje izkušnje v 
zadnjih letih pokazujejo, da mi 
prevzemamo preveč nezaželje
nih obveznosti in riskov. Pri 
tem jaz mislim, da možje in 
žene, ki so bili v tej deželi zad
njih 10 ali 15 let in niso nik
dar mislili na J. S. K. Jednoto, 
so zdaj nad 40 let stari, in so 
začeli čutiti, da pričenjajo sla
beti. Zdaj pa želijo biti delež
ni blagajne, katero  so zbirali 
člani, ki so bili morda v orga
nizaciji polnih 30 let. Jaz sem 
v preteklosti in bom tudi v bo
doče zavrgel prošnje kandida
tov, katerih  ne sm atram  za do
ber risk. Mi je žal, da moram 
izjaviti, da včasi celo društva

in društveni uradniki toplo pri
poročajo za sprejem gotove ose
be, ki niso nikakor dober risk 
za nas. Mi ne maramo takih, 
mi lahko izhajamo brez njih. 
Kar mi hočemo, so dobri riški, 
osebe, ki žive vzorno življenje, 
ne pretiravajo  v ničemur in se 
ogibljejo munšajna.

Ne pozabimo, da hočemo na
praviti prihodnjo konvencijo 
kratko, in da se da denar, ki 
se s tem prihrani, z dovolje
njem konvencije seveda, našim 
štrajkujočim članom. Da bo 
to mogoče storiti, je potrebno, 
da se pošljejo na konvencijo 
delegati, ki razumejo nekaj o 
podpornih organizacijah. Ni 
vedno najboljši zastopnik mo
jega ali vašega društva tisti 
član, ki povzroča največ hrupa 
in ki govori najglasneje. Mno
gokrat je najboljši zastopnik ti
hi mislec, ki ne ponavlja ali 
razpravlja vprašanj, ki so bila 
rešena že dan poprej. Je to 
čil ječi mož, ki je slišal a rgu 
mente predgovornika v zadevi 
in na način, kakor je imel v 
mislih 011 sam, pa bo predgo
vorniku samo pritrdil, ne da bi 
ponavljal, kar je že povedano. 
Zastopniki naj bi bili člani, ki 
jim je pri srcu njihovo društvo 
vsak čas, ki vedo, kaj društvo 
potrebuje, ki pa znajo vzeti 
vpoštev celokupno članstvo or
ganizacije. Ce bodo zastopniki 
na konvenciji Člani, ki imajo 
izkušnje, ki so že prisostovali 
konvencijam te ali drugih orga
nizacij v preteklosti, bodo spo
sobni in bodo pripomogli, da bo 
to k ra tka  konvencija.

Jaz sem poznal profesorje in 
učene može, ki so na svojem 
mestu bili med prvimi, ki pa so 
se izkazali za nesposobne kot 
predsedniki podpornih organi
zacij kot je naša. Iz tega vzro
ka ni potrebno, da bi bili za
stopniki na tej konvenciji viso
ko izobraženi, toda biti bi mo
rali možje zdravih nazorov in 
širokih pojmov, da bodo znali 
vpoštevati želje drugih članov 
in društev prav tako kot tistih, 
katere reprezentirajo. Ce za
stopnik vašega društva ne po
zna parlamentarnega reda, naj 
si vzame čas in preštudira ta 
važen predmet, predno se ude
leži konvencije.

Mnogo časa se more p rih ra
niti, če se izvrše te predpripra
ve pred konvencijo. Ko smo 
izvršili te predpriprave, bomo 
popolnoma pripravljeni dati in 
storiti za organizacijo to, kar 
je najboljše in nadaljevati veli
ko delo, ki je bilo storjeno v 
preteklosti. Vsako društvo ima 
člane, kateri so ga zmožni za
stopati v vseh ozirih. Ne mo
rem si misliti društva, ki bi ne 
imelo takega člana, toda od 
društvenih članov je odvisno, 
da izvolijo dotičnega člana ali 
člane (oziroma članice) delega
tom, da jih bo zastopal in ne 
napačno predstavljal.

Idealni predsednik konvencije 
bi bil mož, ki pozna parlamen
tarni red in ki je dovolj velik, 
da ne bo dovolil političnih ali 
verskih razprav v zbornici. Ne 
sme biti pristranski glede go
vornikov, ki se prijavijo in ne 
smel bi biti kandidat za kakšen 
urad. Tak mož bi mogel pri
hraniti organizaciji tisočake in 
bi mogel napraviti konvencijo 
najboljšo od vseh, kar jih je  še 
kdaj obdržavala J. S. K. Jedno- 
ta ali katera druga organizaci
ja. Dolžnosti konvenčnega 
predsednika so številne. Pri
pravljen mora biti dajati  in je 
mati. Za njegovo delo naj bi 
se mu določila primerna od
škodnina.

Kolone našega uradnega gla
si so odprte za vse člane in 
društva, ki žele razpravljati o 
kateri koli važni zadevi, tikajo
či se organizacije. Z debatami 
in izmenjavo nazorov moremo 
mnogo doseči. Ako imate do
bre ideje, ne pomišljajte, am 
pak predložite jih. Citatelji 
bodo sodili o njih dobrih s t r a 
neh. Čudovito je, kakšne dobre 
ideje zamore včasi na dan pri
nesti oseba, o kateri sodimo, da 
ne ve dosti. In prav tako ču
dovito je, kakšni slabi nasveti

(D alje na 4. strani). „
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pridejo včasi od osebe, od ka
tere smo vse kaj več pričakova
li. Če ne bomo igrali politike 
na tej konvenciji, dobil bo vsak, 
ka r  mu gre, in vrnili se bomo 
na svoje domove z zadovolj
stvom in zavestjo, da je bila ta  
konvencija najboljša, kar jih 
je  še kdaj imela J. S. K. Jedno- 
ta. Dokler bomo pri delu, dr
žimo se svojega posla in ne t r a 
timo časa z zabavami. Vse 
morebitne zabave ,ki se priredi
jo, naj se vršijo po zavrženem 
delu. N ajprej delo in potem 
zabava.

Dr. Jos. V. Grahek, 
vrhovni zdravnik J. S. K. J.

ku, ne v bolnišnico. Ko bi bile 
bolnišnice proste  prve tri  dni 
bolezni in bi isti čas tudi zdrav
niki zdravili bolne člane b re z 
plačno, bi bil tudi jaz priprav
ljen  podp ira ti  predlog, da  se 
za prve tri dni bolniška pod
pora  ne plača.

Anton Zidanšek, 
član društva št. 174 JSKJ.

Sharon, Pa.
Obljubil sem zadnjič , da  se 

oglasim  še z neka te rim i nasve
ti g lede pravil. Mislim, to pot 
z a  m ladinski oddelek. Moje 
priporočilo  bi bilo, na j  bi bila 
vsak  teden  odločena ena stran 
u rad n e g a  glasila  za mladino. 
N a  ta  način bi imela m lad ina  
m nogo več veselja  do dopiso
van ja . Tudi urednik , naj bi iz- 
podbu ja l  m ladino  ,da ista pri
poroča m ed svojimi vrstniki 
našo organ izac ijo  kot n a jb o l j 
šo, da  je  poštena  v p lačeva
n ju  vseh podpor  in da je  n a g ra 
de v.a p r idob ivan je  novih č la
nov in za dobre dopise m ladih 
članov. Mladi o rgan iza to r ji ,  ki 
bi privabili v o rgan izac ijo  n a j 
več m lad ih  članov, naj bi bili 
deležni posebnih  n a g ra d  od 
Jedno te ,  na  p rim er o Božiču. 
To bi m oral društveni ta jn ik  
na tan čn o  vknjiževati , da  bi 
lahko  poročal na gl. u rad  me
seca novem bra . Zagojtovljen 
sem, da bi se na ta  način  m la 
dina p rivad ila  delati  za o rga 
nizacijo  in bila pozneje  zm ož
na  p revzeti  vodstvo istih.

V naši o rgan izac iji  na j  bi se 
lahko  zavarova li  vsi belopolt- 
ni l jud je , ki d rugače  odgova r
j a jo  zah tevam . To bi bilo ko
ristno za vse naše Jedno te . 
Različni na rod i živimo v istih 
naselbinah in delamo skupaj 
v rovih in tovarnah , pa se r a 
zum em o m ed s e b o j ; zato tud i 
ni vzroka , za k a j  se ne bi r a z u 
meli v podporn ih  o rgan izac i
ja h .  Torej p r ipo ročam  konven
ciji, da bi se bavila  s tak im i 
zadevam i, ki bodo koristile 
Jedno ti ,  ozirom a nam  vsem. 
Pustim o na s tran i ime in 
združitev , in glejmo, da bo 
o rgan izac i ja  v d rugih  ozirih 
storila  k o ra k  n ap re j .  Ponosni 
bomo lahko, če bomo med p r 
vimi, ki bomo izboljšali p rav i
la  v smeri, da  o rgan izac i ja  ne 
bo om ejena  na eno samo n a 
rodnost.  D elegati  na  letošnji 
konvenciji bodo imeli priliko 
pokaza t i ,  če so zmožni tega. 
česar so bili zmožni naši pred
niki in ustanovite lji  o rg an iza 
cije. D ajm o zidati  in ne pod i
ra t i .

N ek a te r i  dopisniki, m ed n ji
mi tud i  vrhovni zdravn ik , pri
po roča jo  povišanje  asesmeni.a 
in odvzetje  podpore  za prve 
tr i  dni. S tem  se jaz ne s tr i 
n jam . Naj navedem  n eka j  za 
vzgled. Lansko leto sem bil 
u d a r je n  na  oko in sem bil 16 
dni na bolniški listini. Z d ra v 
nik mi je ukazal, da pridem 
vsak dan dvakrat k njemu, to 
je  dopoldne in popoldne. Se
v e d a  sem  se m oral po tem  ra v 
na ti ,  toda  po 3 6 dneh  sem se 
jav il  zdravim . Seveda nisem 
bil še zd rav  in zd ravn ik  mi je 
rekel,  da  oko še mesec dni ne 
bo popolnom a ozdravljeno . In 
tak o  je  tud i bilo. Bolniške pod
pore sem dobil $16, zd ravn iku  
sem plačal za njegovo delo pa 
$32. J a z  sem že 14 mesecev 
b rez  dela  in vseh sredstev  in 
pomoči, po tem  pa na j  se mi v 
s luča ju  bolezni odvzam e še za 
tr i  dni podpore. Bilo bi boljše 
od v rhovnega  zdravn ika, če bi 
m ogel vplivati na društvene 
zd ravn ike  in bolnišnico, da, 
bolj zm erne  cene računa jo  rev
nim  članom  organizacijo . 
Z d ravn ik i  in bolnišnice so nam 
na j večja nad lega , ke r  en rev
ni č lan  ne m ore ne k zdravni-

W h ite  V a lle y , P a .
Ker sem že 26 le t  član J . S. 

K. Jedno te , in k e r  ima vsak 
član pravico izrazit i  svoje mi
sli, bom tud i  j a z  storil potom 
našega  glasila. Mogoče me bo 
kdo obsodil za boljševika ali 
kaj sličnega, pa  nič za to.

V m anj ko t štirih  mesecih 
se bodo zbra li  de lega ti  in de- 
legatin je  JS K J  h konvenciji v 
Ely, M innesota. P recej se že 
zda j  piše in govori glede te ali 
one izprem em be. Mnogo j ih  je  
zato, da  bi se iz im ena ods tra 
nil tisti “ K ” , ki nam  je  samo 
za napo tje , a n ik je r  nič ne ko
risti. Tudi ja z  sem zato, da se 
odstrani, pa  ne samo “ K ” , am 
pak odstran i na j  se iz imena 
tudi “ J ” , tako, da  bi se ime 
organ izacije  glasilo “Slovan
ska A m eriška  P odpo rna  Jed- 
n o ta ” , ali ok ra jšano  S. A. P. J. 
B ra tje  in sestre, mi m oram o iti 
z duhom  časa n ap re j ,  k a j t i  d a 
nes ni več tako  ko t p red  30 ali 
25 leti. Ako se že ena č rka  
odstrani, z a k a j  bi se še d ruga  
ne, k a jt i  r az l ik a  v stroških bi 
bila m ala  za izprem em bo ene 
ali dveh črk. Ako hočemo p ri
dobiti za o rganizacijo  našo 
m ladino in jo  v isti tud i  ob d r
žati, je  zelo važno, da  ima or
gan izac ija  priv lačno ime. M la
dino pa  m oram o pridobiti in se 
v to svrho poslužiti vseh do
stojnih sredstev, k a j t i  brez 
m ladine  po jde  naša  solvent
nost doli, asesm enti pa  gori. 
P rav  gotovo je, da  bo ime or- 
ganizacije  izprem enjeno . Če 
tega ne bo storila  s e d an ja  kon
vencija, s torila  bo to ena p r i 
hodnjih . In čim prej se zgod; 
nekaj,  k a r  je  neizogibno za 
n a p re d e k  o rgan izacije ,  tem 
boljše bo za vse članstvo.

K a r  se tiče bolniške podpo
re, se ne s tr in jam  s tistimi, ki 
priporačajo , da  bi se za gotov 
čas odbila. Več sem jih  že sli
šal govoriti, da  r a je  p lača jo  
vsaki mesec nekoliko več pri 
asesm entu, kako r  pa  da bi za 
teden dni bolezni ne dobili no
bene podpore. Tudi j a z  mi
slim, da bi bilo boljše, če se 
asesm ent zviša za vsak dolar
5 ali 10 centov. In če bi še n a 
stal p r im a n jk l ja j ,  n a j  bi glav
ni u rad  tako j razp isa l  po 50 
centov iz rednega  asesm enta  
na vsak do lar  podpore. Ni p ri
poročljivo čakati  ko t zadnjič, 
da smo m orali p lača ti  n a e n k ra t  
k a r  tri do lar je  iz rednega  ases
m enta na  dva d o la r ja  bolni
ške podpore. J z  bi priporočal, 
da bolniška podpo ra  ostane, 
kako r  je, kvečjem u, če se ne 
bi je  p lačalo  za prvi ali z a d 
nji dan. Ne p a  tako , ko t ne
ka te r i  priporočajo , da bi se 
k a r  za 14 dni ne p lačalo  nič. 
Seveda, člani, ki im ajo  ka j  p r i
hrankov  ali kakšne  druge do
hodke, že lahko  potrpijo , če 
14 dni ne dobijo bolniške pod
pore. Toda ja z  mislim, da t a 
kih je  v sedan jem  času prav 
malo. Mislim tudi, da  bo vsak | 
ra jš i  p lačal  10 ali -15 centov 
več na mesec, ko t pa da  bi v 
s luča ju  bolezni ne dobil nobe
ne podpore  teden  dni ali več.

Seveda, ko t pri vsaki z ad e 
vi, smo l ju d je  raz ličn ih  miš
ljenj. Eni smo ta k ih  nazorov, 
drugi drugačn ih . J a z  sem po
vedal po svoje, d rug i pa so in 
še bodo tudi po svoje. K onven
cija  pa  bo o tem raz m iš l ja la  
in ukrenila , ka r  se jej bo zdelo 
na jboljše .

Pozdrav  vsem članom  in č la
nicam, delega tom  pa mnogo 
uspeha  na 13. redn i konvenci
ji  J. S. K. Jedno te !

Ju ri j  Previc,
č lan dr. št. 116 JSK J.

j a  JSK J, hočem  tudi ja z  nap i
sati p a r  besed k ra z p ra v a m  o 
pravilih. Sem počasen v pisa
vi, zato  bom bolj k ra tek .

Glede zastopstva  na  konven
ciji bi priporočal, da  bi se v 
bodoče isto zm anjšalo , k e r  bi 
se s tem  zm anjša li  konvenčni 
stroški. N a 50 de legatov  naj 
bi se dovolilo enega delegata , 
na  150 pa  dva, in ne več.

Bolniška podpora  na j  bi bi
la ko t dosedaj, in na j  se vsak 
ra z re d  sam  zase vzd ržu je .  Sa
mo d ruštva  na j  bi m alo bolj 
paz ila  n a  svoje bolnike, poseb
no take, ki so pogosto bolni za 
kakšne  navadne  bolezni, kot 
na p r im er  p reh lad  ali ka j  po
dobnega. J a z  sem gotov, da  se 
za tak e  bolezni precej d e n a r 
ja  po nepo trebnem  izplača. 
Človek je  bolan p a r  dni, ali 
mogoče en teden  ali ka j  ta k e 
ga, pa  že zah teva  podporo. T u 
di ja z  sem bil že m nogokra t  
bolan po teden dni ali več za 
kakšno navadno  bolezen, pa  
nisem še centa  podpore zah te 
val, dasi sem član J. S. K. J e d 
note že n a d  23 let.

Po sedan jih  pravilih  se mi 
zdi, da  dobivajo tud i o rgan i
za to r j i  preveč nag rade . P rav  
je, da  se da  agilnim  agitotor- 
jem  p r im erna  n a g ra d a ,  poseb
no če se poda jo  v d ruge  nasel
bine in us tanav lja jo  nova d ru 
štva. V tak e m  s luča ju  na j  se 
j im  p lača jo  stroški in zam udo 
časa. Sedaj, k o t  j a z  vidim, so 
pa še stariši na jbo ljš i  o rgan i
za to rji ,  ki vpisujejo  svoje 
o troke  v Jednoto .

N adalje  bi apelira l  na  dele
gacijo  p rihodn je  konvencije, 
da  na j  bi nekoliko mislila na 
nas s ta re  člane, in g leda la  na 
to, da  se nam  ne vzdigne smrt- 
n inska  lestvica, ko t  se je  to 
zgodilo na zadn ji  konvenciji. 
J a z  sem zavarovan  za  $1000, 
m oja  žena  pa za $500, pa  se 
je lestvica pomaknila za celih 
19 centov.

K ar se imena tiče, naj bi se 
prenaredilo , da  bi o d g o v a r ja 
lo pravilom  ih .namenu o rgan i
zacije . N aša Je d n o ta  je  samo 
b ra tsk a  podporna  o rgan izac i
ja ,  ki podp ira  svoje člane v 
bolezni in pom aga  n jih  sorod
nikom o priliki sm rti  člana. Z 
vero in politiko nim a nič o p ra 
viti, torej sedan je  ime n ikakor 
ne odgovarja  dejstvom  in polo
ža ju . Videl sem v ra z p ra v a h  
o pravilih , da  so se neka te ri  
dopisniki zelo neb ra tsk i  i z ra 
zili nasp ro ti  tistim, ki želijo, 
da  sc ime o rganzac ije  ra z m e 
ram  in prav ilom  p r im erno  iz- 
prem eni. Poziva  se tiste, ki že 
le izprem em bo imena, naj si 
drugače pomagajo, kar  pome
ni, na j  g redo  iz organizacije , 
P r i ja te l j i ,  to ni to le ranca  in to 
ni bratstvo. Tisti, ki želimo, da 
se ime sprem eni, m orda  že de
se tle tja  in d ese t le t ja  delamo 
in ag itiram o za  Jednoto , p la 
čujem o svoje prispevke, in 
m orda  še nismo nikoli z a h te 
vali cen ta  iz n jene  b laga jne .  
Vsi člani smo nekak i de ln ičar
j i  te korporac ije ,  ki se im enu
je JS K J , in vsi im am o pravico 
in celo dolžnost p r ipopročati  
tisto, k a r  sm atram o, da bi ko
ristilo organ izac iji  k  ras t i  in 
n ap red k u .  Izp rem em b a  je  po 
mojih mislih um estna  in po-

podporna  o rganizacija .  Tisti 
člani, ki poživlja jo  one, ka te r i  
p r ipo rača jo  izprem em bo im e
na  z na jboljš im  namenom , da 
na j  puste organizacijo , če jim  
ime ni všeč, im ajo  čudne po j
me o enakopravnosti , to le ran 
ci, nepris tranosti  in bratstvu. 
Mislim, da ne bi bilo napačno, 
če bi sob ra t  u redn ik  pri tak ih  
dopisih nekoliko rab il  š k a r je !

B ra tje  in sestre, razpravlja j
mo v našem  glasilu o vsem, 
k a r  nam  je g lede organ izac i
je  na  srcu, da  bo / konvencija  
pozna la  m nenje  in razpo lože
n je  članstva. P r i  tem  pa bodi
mo dostojni in spoštu jm o m ne
nje in prepričanje tifdi tistih, 
ki so d rugačn ih  nazorov  kot 
mi. To bo na jbo ljša  pot, da  po
m agam o naši vrli organizaciji  
JS K J  k n a p re d k u  in procvitu.

Z b ra tsk im  pozdravom  
John  Stalick,

član dr. št. 76 JSKJ.

trebna , in bo prišla  p re j  ali 
slej. In čim p re je  se to zgodi, 
tem  boljše bo za organizacijo . 
Ne gre se toliko za nas  stare, 
ne za tiste, ki so že v o rgan i
zaciji, a m p a k  za tiste, ka te re  
želimo šele pridobiti. P re d 
vsem m oram o rač u n a ti  na  n a 
šo m ladino, da ti  ji  na jbo ljše  
pogoje za pris top in odstraniti  
vse, kar" bi p ris top oviralo. 
Pom niti  moramo, da naša  m la 
dina ni nav ezan a  v toliki meri 
na  slovenske o rganizacije ,  k a 
kor smo bili mi. In ravno m la
dino'potrebujem o, če hočemo, 
da ne bo začela  o rgan izac ija  
pešati in da bomo mi pris ilje
ni p lačevati  vedno višlje ases- 
rnente. Pokaž im o tu d i  v im e
nu, ki n a jp re j  vsakem u v oči 
pade, da  smo to, k a r  smo, nam 
reč  n ep ris tran ska , b ra tska

O regon City, Ore.
K er se letos vrši konvenci-

Gilbert, Minn.
Razprave o pravilih, po p ra

vilno izvoljenem odboru društva 
sv. Jožefa, št. 20 J. S. K. Jedno
te. Odbor je bil izvoljen na 
seji meseca jan u a r ja  1928.

Člen 1., t o č k a .1., t ikajoča se 
imena Jednote. V tem oziru se 
da delegatom polno moč in so 
tozadevno neodvisni.

Točka 2. Glavni urad naj 
ostane v Ely, Minnesota, kjer 
je  že trideset let.

Dodatek tajnika. Kjer naša 
Jednota še nima poslovnice, naj 
bi se poskusilo vse, da se jo 
dobi. Konvencija naj ukrene, 
kar bo sm atrala za umestno 
glede te zadeve.

Člen 3, naj ostane, kakor je 
sedaj .

Člen 4, glavni, izvrševalni, 
nadzorni in porotni odbor. T oč- , 
ka prva. Po k ratkem  razmotri- j 
vanju  je naš društveni o d b o r1 
za pravila prišel do zaključka, 
naj bi prihodnja konvencija iz
volila pomožnega ta jn ika  in na
mestnike vsem drugim glavnim 
odbornikom.! To za slučaj sm r
ti, odstavitve ali odstopa kate
rega odbornika. Kar se tiče 
pomožnega tajnika, naj bi bil 
odgovoren glavnemu ali prvemu 
ta jn iku  in celokupnemu član
stvu Jednote. Vse ostale točke 
tega člena naj bi ostale, kakor 
so zdaj.

Člen 5, točka 3. Društveni 
odbor za pravila sodi, da je  bo
lje, če glavni izvrševalni odbor 
naj me začasnega odvetnika, če 
je treba, in sicer v kraju, k jer 
se naha ja  sporna zadeva. To 
je boljše kof. da bi Jednota ime
la stalnega odvetnika.

Člen 6 se odobri v celoti, ka
kor je  sedaj. Isto velja za 
člen 7, z vsemi točkami.

Člen 8, točka 1. Ako kon
vencija izvoli vsem odbornikom 
namestnike, naj odpade točka 
prva tega člena. Druge naj bi 
ostale kot sedaj.

Člen 9, reprezentacija in vo
litve delegatov. Točka prva 
naj bi določala, da bi. se poslal 
en delegat na ne manj kot 50 
članov in do 151; od tega števi
la naprej pa ne več kot dva. 
Manjša društva  bi se lahko 
združila, da dosežejo skupno 50 
članov in zamorejo poslati dele
gata. Vse ostale točke tega 
člena naj bi ostale kot so zdaj.

Člen 10, točka 1. Odbor za 
pravila je mnenja, naJ bi se ne 
predložila nobena iniciativa in 
ne vršile nikake volitve eno leto 
po konvenciji in eno leto pred 
konvencijo. Izjemo bi tvorila 
le kakšna zelo važna zadeva, ki 
bi se nanašala na napredek in 
dobrobit Jednote. Ostale točke 
tega člena naj bi ostale, kakor 
so. Glede splošnega glasova
nja. Ako bi konvencija spreje
la člen 10, potem bo v teh toč
kah treba nekoliko popravkov, 
sicer ostane, kakor je. Odpo
klic (točka 8 ), naj ostane, ka
kor je.

Člen 11. dnevnice glavnih od
bornikov in delegatov. Točka 
prva. Po k ratkem  razmotriva- 
nju je društveni odbor prišel 
do zaključka, da naj bi bila 
glavni ta jn ik  in urednik-uprav- 
nik opravičena le do polovičnih 
dnevnic, katero  bo določila kon

vencija, pa naj zastopata Jed
noto kjerkoli. Glede dnevnic 
ostalih odbornikov naj ostane, 
kakor je do sedaj.

Člen 12, plače glavnih odbor
nikov. Določitev istih se pre
pušča konvenciji. Ako konven
cija izvoli pomožnega tajnika, 
kar priporočamo, naj bi se mu 
plačalo $180 mesečno. Točka 
druga. Vrhovnemu zdravniku 
naj bi se plačalo 15 centov od 
vsake nakaznice, mesto 25 cen
tov kot do sedaj.

Člen 13 naj se črta popolno
ma, ako se sprejme člen 4, toč
ka 1, in se premesti besedilo 
tako. da bo odgovarjalo ustavi 
in pravilom.

Člen 14 naj bi ostal, kot je 
sedaj.

Člen 15, letne in polletne se
je glavnega odbora in revizije. 
Točka prva. Po kratki debati 
je društveni odbor za pravila 
prišel do zaključka, da naj bi 
se vsi glavni odborniki udeleže
vali letnih in  polletnih sej, iz- 
vzemši urednika-upravnika. To
čka 5. Ako konvencija izvoli 
pomožnega tajnika, naj bi isti 
vodil zapisnik letnih in pollet
nih sej. Ostale točke naj bi 
ostale, kakor do sedaj.

Člen 16, investiranje jedno- 
tinega premoženja. Točka dru
ga. Naš društveni odbor za 
pravila priporoča, da konvenci
ja  izvoli poseben gospodarski 
odbor. Ta odbor naj ima nalor 
go investirati jednotino premo
ženje varno in sigurno, neglede 
na velike obresti.

Člen 17, dolžnost in pravice 
posameznih glavnih odbornikov 
in odborov Jednote. Glede 
glavnega predsednika in glav
nega podpredsednika naj bi 
ostalo vse kot dosedaj. Točka 
15, tikajoča se glavnega tajnika 
naj ostane kot dosedaj, le doda 
naj se, da glavni ta jn ik  meseč
no priobčuje vse izplačane bol
niške nakaznice, to je, kdo je 
prejel podporo in koliko. Glede 
točke 17, ki določa, da se naj 
vsi čeki pošiljajo na krajevne 
tajnike, mi priporočamo, da bi 
se v bodoče pošiljali vsi čeki na 
krajevne blagajnike, ker ta jn i 
ki krajevnih društev imajo že 
itak zadosti dela za društvo in 
Jednoto. Vse ostale točke naj 
ostanejo kot so sedaj. Točka, 
tikajoča se glavnega blagajni
ka, naj ostane kot je. Glede 
blagajnika neizplačanih smrtnin 
pa je ta odbor mnenja, naj bi 
te posle opravljal glavni bla
gajnik, če postava dovoljuje. 
Ako bi konvencija to sprejela, 
naj se točka glede blagajnika 
neizplačanih smrtnin črta.

Glede glavnega nadzornega 
in glavnega porotnega odbora 
naj ostane vse kot dosedaj. 
Točka 62, vrhovni zdravnik Jed
note. Naš društveni odbor za 
pravila priporoča, da naj vrhov
ni zdravnik sporoči tudi krajev
nemu tajniku, zakaj je odklonil 
kandidata. —  Glede konvenčne- 
ga poverilnega odbora smo so
glasno mnenja, da se vsakemu 
članu tega odbora plača za nad
urno delo po $1.00 na uro. Vse 
drugo naj ostane, kot je  do
sedaj.

Člen 19, organizatorji. Z ve
čino priporočano, da ostanejo 
vse točke kot dosedaj.

Člen 20, uradno glasilo Jed
note. Vse točke tega člena naj 
bi ostale kot so, le točka 3 naj 
bi se izpremenila v toliko, da se 
priobča imenik krajevnih  dru 
štev na tri  mesece, mesto vsak 
mesec, kot dosedaj.

Člen 21 in vsi členi do 28 
vključno, naj bi ostali kot so 
dosedaj.

Člen 29, pravice in dolžnosti 
odbornikov krajevnih društev. 
Glede predsednika in podpred
sednika naj ostane kot je. Gle
de ta jn ika  naj bi se črtala točka 
15, in naj bi društveni b lagaj
nik sprejemal vse čeke. Ker 
sprejema že smrtninsk^, naj bi 
sprejemal še ostale. Glede za
pisn ikarja  naj bi ostalo kot .je 
dosedaj. Glede blagajnika se 
ta  odbor ne s tr in ja  s točko 19; 
k jer  ta jn ik  pobira ves denar, 
čemu ga potem izročiti b lagaj
niku? Točki 20 in 21 naj bi 
ostali kot dosedaj. Določbe 
točk 22 in 23 naj bi se preme

stile na tajn ike krajevnih dru
štev. S tem bo delo glede r a 
čunov olajšano, ker v tem  oziru 
je že prišlo do nesporazumov. 
Priporočamo soglasno, da kon
vencija poveri tajnikom pošilja
nje denarja  na glavni urad. 
Točka 24 naj ostane, kakor je. 
Točki 25 naj se doda, da bla
gajnik prejema vse čeke, to je  
za smrtnino, bolniško podporo 
itd. —  Glede nadzornega odbo
ra naj ostane kot je.

K točkam glede bolniških 
obiskovalcev naj bi se dodalo, 
da je  bolniški odbor voljen in 
naj se to delo krajevnim ta jn i
kom odvzame. Določi pa naj 
se, da glavni urad preskrbi k ra 
jevne tajnike z naznanilnimi 
karticami za obiskovanje bolni
kov. Ko bi se član javil pri 
tajniku bolnim, bi ta jn ik  oddal 
obiskovalne kartice bolniškemu 
odboru, in ta  naj bi skrbel, ko
mu jih  odposlati v svrho obis
kovanja bolnikov. —  Glede re 
ditelja, poroštva in splošnih 
dolžnosti odbornikov krajevnih 
društev naj bi ostalo kot dose
daj.

Člen 30, sprejem članov v 
Jednoto. V točki drugi naj bi 
se glasilo dve priči, mesto ena. 
Točka druga in točka t re t ja  naj 
bi svoji mesti zamenjali. Vse 
ostale točke naj bi ostalei kot 
dosedaj.

Upamo, da nam ostala dru
š tva  ne bodo zamerila, da je 
naš društveni odbor za pravila 
dal ta priporočila v javnost. 
Vsi imamo pravico do razprav. 
Želimo, da vsak član prečita na
ša priporočila in če se kateremu 
ne vidi kaj umestno, naj sporo
ča v glasilu. S tem se bo 
skrajšalo delo konvencije. Ako 
se kaj ne odobri, pa ne bo ni
kake zamere radj naše zamude.

O vsem ostalem v pravilih 
bomo še razpravljali in poročali 
v glasilu tekom par tednov.

Odbor za pravila pri društvu 
št. 20 J. S. K. Jednote.

Louis Vessel, zapisnikar.

nega odbora sem čitala P° 
lo vrhovnega zdravnika, 3’ 
vzame v gotovih slučaji ■ 
kave, ne da bi obvestil r - 
Vrhovni zdravnik ima ^  ^  
pravico do preiskav, a i F v 
ključku bi moral poda1 ^  
preiskave. Prizadeti ca 
no zvrne krivdo na drus v ^  
tajnika. Tudi pri na^ aj 
štvu se je že primeril s 2a- 
je  vrhovni zdravnik Prels ^  
devo nekega bolnika, a za

Menese danes ne vemo. ^
bolnik obvestil, da mu J
gov zdravnik povedal, j*
bil neko pismo od VJ
zdravnika. Potem me -1e

poi

%

k

šal, kaj je  z njegovo V ,  ̂
katere še ni dobil. Seve 
nisem mogla dati P1'1
govora.

Še enkrat rečem,
t

prti
da

novni zdravnik pop°ln_ ° . ^  
co preiskati vsak 0 .
vendar bi se moral toll ^  
sti na uradnika Mt
društva, kot pa tu tuj03 m  
nika, ki ni član naše ort* ^  h
cije. Član, ako bo s# 
napačnega, bo sporočil ^
kar je dolžnost vsa^e^aričs 
Neumestno pa bi bilo P ^
vati, da bo tujec-zdrav"1 ^JJn
blato n a se ; ako ni P°s ^  
gotovo ne bo priznal.  ̂ . 
ju  našega bolnika PaC r f «  
treba nobene preiskave- ^  ^  
brez tu je  pomoči ni nl° ^  
obrniti v postelji. Za f  r 
da konvencija določi, 
ni zdravnik v slučaj11 
preiskave obvesti o is*1 
prav - .......... .takra t,  kot zdrav ^ 
ca, da se more dati boli" ,
vilen odvor. 
zdravnik naj

Sobrat
mi opr°stl

v #

jam. Ako bi bil 011
jem mestu, bi gotovo z 
toliko zaupanja zase ^  
in društvenega uradnik*’ 0  
tujca. Ako bi ga ne 
žen, bi se gotovo 
tak  urad.

nava

zah'*11

h

'ft£.

V i

!J
%,
k

Pozdrav vsem članoP1

Ringo, Kans.
Ker se konvencija hitro  pri

bližuje, želim tudi jaz nekoliko
prispevati, oziroma podati ne
kaj priporočil glede izpremem
be pravil. Prvič, bolniška pod
pora naj se ne plača za prve tri 
dni. Ako je kak mal prehlad, 
bo v treh  dneh izginil in član se 
lahko vrne nazaj na delo. Dru
gič, razred za tri  dolarje bol
niške podpore naj bi se odpra
vil, ker je nemogoče, da bi ga 
lani vzdrževali. Premalo je 

članov v tem razredu in previ
sok je asesment. Asesment je 
za vse razrede prenizek. En- 
dolarski sklad se še vzdržuje, 
ter je največ članov zavarova
nih v tem razredu. Da bi se 
aolniška podpora ne plačevala 
za nedeljo, kot je bilo od ene 
strani priporočano, se mi ne zdi 
pravično. Bolnik mora rabiti 
zdravila tudi ob nedeljah in v 
slučaju hude bolezni mora tudi 

nedeljo klicati zdravnika, ki 
na tak  dan še več računi kot 
druge dni.

Zdaj pa še črka “K,’ katere 
se vsak nekoliko dotakne. Mo
je izkušnje pri agitaciji so v 
tem oziru precej podobne izkuš
njam  drugih. Ko smo tukaj 
ustanovili društvo Sunflower, 
št. 152 J. S. K. Jednote, bi bili 
dobili dosti več novih članov, 
kot smo jih, če bi nam tis ta  čr
ka v imenu ne delala napotja. 
Resnica je, da je teško človeku 
dopovedati, da so pravila v nas
protju z imenom. Agitator pri
poroča Jednoto, da ima dobra 
in nepristranska pravila, pros- 
pektivni član pa veruje samo v 
ime, ki je natisnjeno zunaj na 
knjižici. Tega bi ne pisala, pa 
se nam je enkrat že javno v r
glo v obraz, da pridobivamo 
članstvo pod napačnimi pretve
zami, to je, da rabimo črkoi 
“K” pri naši agitacij i. V res
nici pa je bilo, vsaj pri meni, 
baš nasprotno. Kljub temu pa 
ne priporočam; da bi sc ime iz- 
preminjalo zdaj, kajti  po mo
jem  prepričanju bo moralo 
kmalu priti do združitve vseh 
organizacij. Torej bi imeli le 
nepotrebne stroške.

V zapisniku letne seje glav

nicam J. S. K. Jednote- ^  
Mary ®ejs.{

tajnica društva št. 152

Vidim, da se clans**' rjJv™ ;■ 
oglaša k razpravam 0 r-
zato pridem tudi jaz z ^  
rimi nasveti. Kot 
članstvo zanima za 
legatov in nedvomno j2v 
šali pri vsakem d r u š ^
za ta posel sposobne j.S

sren ^ij«
društva in skupne flf
katerim  je  pri

d^1

, 'otlrki se bodo brigali za .\ 
0Se ..JE

Hi

i s
i*

cijo, ne pa za svoje - ^  
risti. Kot tajnik in 1 g, 
tel j društva št. oJi- ■
Jednote, priporočam 1 ■* p' 
volijo delegatom ^ aJUvft 
najbolj zanima za °1 
terega vidijo na vec pj^ 
pa samo na par seja 
Htvijo. jjjti

Ta konvencija obe ^  
bolj zanimiva izmet 
se jih je vršilo tekom ^ 
letnega obstanka J- . ’̂ o  
note. Težki problem1̂ ^ '  
šli na razprave in 11 
po mojem mnenju 
po vol j no rešiti zadev o 
podpor. To bo treba  ̂ jiJ 
resno premisliti, kaj 1 t 
tridolarskem sklac u 
skoro večen primaI1J  ̂
mojem mnenju no |̂jW 
organizacija ne 
tako dolgotrajnih P® j 
S. K. Jednota. In tu $ 1  
moralo priti do skleP ’ 
mo več in dalje čas ^  
podpore kot drug0 ’ 
morali tudi več p'aC ^  
gaj no. Moj skr°nin . prv 
tudi bil, ' aPda bi se pP1 
dni ne plačalo a°bf  
in bi bil bolnik še ie^  ^  
potem, ko se ,ie

do podp0

(H

s iSi
opravičen
bi se mnogo p n » ‘j- M r m '  

Važno je  dalje- «.<, l j  , c 
ti mladino. Daljo gtujj | 4 
kaj ukreniti glede 1 v , k 
nov iz mladinskcg>jiij5# {S ^  
oddelek, č lan >n ■
delka plačuje 15 ^  
no in ko dopolni ^  .
prestopiti prosto '  i ^ J  , j1 
rh.iot Nekateri 1 tQ jer *'*delek. Nekateri 
prvega do 16. lc<;a

(Dalje na 5.
.i)
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aJst let, nekateri pa pristo- 
,^zneje in plačujejo ases- 

Par let. Ugodnosti pre-
*enl'°^ras^ oc*delek so pa 

ih deležni. To se mi ne 
Pravilno. Tu bi morala 

neka-> ukreniti, da 
c*anom mladinskega od- 

‘ Prestopijo v odrasle- 
s Za katere je  bil plačevan 

| Polnih 15 let, dale ne- 
n°sti, izroma, da bi se 

i °’ koliko je  vredna njih 
i *  Prestopu.
 ̂ , MSe Pa dotaknem še tiste- 
iyjc’ ki nam dela toliko pre-

, Na podlagi pravil, ki 
PPolrHy8v norna nepristranska, ga 
^  f 1111 čisto lahko za pre- 

't i J, r n iso z njim združe- 
itm fj  ̂ ,ake verske obveznosti. 

111 mnenju bi bilo ne- 
110 napravljati stroške
0ftl in Jednoti. Ako pa 

& prihodnji konvenciji 
la °LV.anj a glede premenitve 
J ,  1 âz priporočal, da bi 
I Sevalo “da” in “ne”

J*P J  ’̂ti" i 6̂ a glasovanja, moraJ
n i k ^ k
ten' lY sir 

■ fli
3, ^ »: ' H' 
lOf
to 
aj

S* ?’% .
lo

,af

1 SP

in

ii» "t 1,1 j,c
5» Vn«!!0St'” Ako pride.̂Sken,

m
do

• Îno'st ” itak pri večini 
■Reklo pa se ne bo, da

kdo
je

Prisiljen glasovati. 
Par mojih skromnih 

Ne rečem, da bi se 
1̂  !'l0raii vpoštevati, ker 

kateri drugi še kaj 
>Û Vsakemu pa naj bi
■, Sl'cu, da deluje v resni

i o1' m j, r‘aPredek orgc nizacije. 
>s,.' °brega, naj se ohrani,

nik“f ' 
vrti«

;ti> ^
,n &

*^  c 

* * *  b i ! "  
hv*1’

• “ la • — — --------
ukazalo slabo ali po- 

î|jJlVo’ naj se skuša nado-
*  V  t.

Ŝ ‘ Pozdrav celokupne- 
I nstyu J. s . K. Jednote! 

Anton Tauželj, 
cll'uštva št. 136 J.S.K.J.

i{|. B arb erton , O.
lij Sern zadn jič  obljubil, 
tj 1Sern še nekoliko q bol-
‘N  
%1

j

^P°ri, bom na tem  me-

0 J - S m ^ ^ n j u  bi se n smela 
lil,  ̂ p lačati nobenemu 

naj bo v katerem -

Se Par nasvetov. Po

'v° P ilH 
, pr»v
v >

Čit»'

f za  Prve mese-
,,e v slučaju  bolezni, 
f n ^ t a n e j o  pri ponesreč- 

111 ne mislim na simu-(K •*,
o l i^ j  L atnPak na  č ane, ki
bodo;

toto -*'«K na  Člane, ki so
do pristo-

i,Hr ernu in d rugem u aru-
Lj.8e .iednote šele potem,

c«. Hj^0, ^a ,iih lovi bolezen.
gan‘ H m1ov dobro, da se plače-

n'ške podpore iz dva-
'*°'arskega sklada še
,Usa odtegne. Moje

Se iz dva in tri- 
Kix p l a -a s a .

podpora  za dru-

Ki N i o

d»

> 2  
A n»s

P

sk lada  
iii°Vlčna

^ f4ece- Po p re teku  še- 
pa naj bi se pla- 

. j a Podpora za dobo 
^°tem zopet polovič- 

Î Vi ^ '  a dokler član ne 
0 nam  pri agticiji  

škodovati, ker 
0 „ mislijo na

k a kor pa  na  dru- 
’ kadar  se j ih  nago- 

^ ticgV ,društvo. Kar se pa 
i%o  ̂ | iz gotovega vzro- 
!!s’^ d ( V*S° ke bolniške raz- 
> je j' Pa ra jše  pristopili 

,l°ti ali družbi, kjerJi . POra • .  ,a n a jp re j  zrela.
Hiv°m’ z^oii.io za ne'
V  boleznijo, se naj 

j a ne p lačevala  več 
S  *■ 2 a dobo šestih 

i ^ a> osem najst pa  po- 
a u-ga bolnika bi mo- 

tri j e zdravniki.

J  O' uštvo. Z a  pre- 
UDIla,i bi 1'Iačala  jed-

J  Qe'd s k la d a - Za
■ cc'I’V 0 iim !-‘aj bi lednota  po-
tvi! V  iZPlaČH VS° P° d ‘-p. ' k, u*a asesm ent iz
a\\0- M u  n t ^ o g l i h .  Iz tega

C 1 p o H ^ ki člani (lobi'

1 kš

- ito J
t li)

Podporo, seveda v 
ifdstva

M ' l '*11 ^Ineajno ozdra
dopuščajo.

secev po pristopu, izvzemši če 
je ta k a  operac ija  po trebna  v 
slučaju ponesrečbe. Im am  z a 
to gotove vzroke, ka te r ih  pa 
ne m aram  dati v javnost. To 
so vsi moji nasveti glede bol
niške podpore. Po m ojem  n a j 
boljšem p rep r ičan ju  bi jed n o 
ta f inančno bolj napredovala . 
Tudi r a n a  v dva- in trido lar-  
skem ra z re d u  bi se polagom a 
zacelila, če bi se vsaj neka j 
tega  vpoštevalo. Seveda pa 
moramo še za nap re j  računa ti  
na naklado , to pa v slučaju, da 
se v enem ali drugem kra ju  po
javi k a k a  ep idem ična bolezen.

To naj zadostu je  za  danes, 
o priliki pa še kaj drugega.

Joseph  Hiti,
ta jn ik  dr. št. 44 JSK J.

S p ota .
Z an im ajo  me razm o tr iv an ja  

o pravilih  JSK J, ki se vrše 
zdaj v Novi Dobi. Tudi me z a 
nim ajo  razp rave , 't ikajoče se 
izprem em be imena. Seveda 
vsak ima pravico povedati svo
je m nenje. Spom injam  se, da 
se je  na konvenciji JS K J  v 
Evelethu sob ra t  R udolph  P e r 
dan močno potegoval za izpre- 
raembo imena, toda  k ljub  dol
gim deba tam  je  ostalo ime ne- 
izprem enjeno . Moje m nenje  
je bilo, da ime ne da nič pod
pore in sploh ime je  le ime.

Ne vidi se mi pa um estna 
trditev, kako  veliki stroški da 
bi nastali, če se izprem eni ime. 
Tozadevni stroški bi bili po 
mojem m nenju  m alenkostni. 
Vzemimo si za prim ero N arod 
no H rvatsko  Zajednico , ki je 
izprem enila  svoje ime na 
Bratsko H rvatsko  Zajednico. 
In n im ajo  vsled te izp rem em 
be n ikak ih  posebnih stroškov. 
Stari člani nosijo kot prej s ta 
re gumbe, novopristopli pa 
dobe gum be B. H. Z. D ruštve
ne listine so v veljavi stare  
p rav  tako  kot nove, to je  do
kler ne bodo vse s ta re  p o rab 
ljene. Isto velja  za regali  je, 
zastave, kape  itd. Le za nove 
člane in društva  se preskrb ijo  
gumbi, pečati, regali  j e, z a s ta 
ve itd. po novem ,to je  po iz- 
p rem enjenem  imenu. Torej ti
sto strašen je  z velikim stroški, 
če si JSKJ izpremeni ime, je 
brez podlage, če  drugim  ne n a 
pravi ta k a  zadeva  nobenih po
sebnih stroškov, ne vem zaka j  
bi j ih  nam.

J u g o s 1 ovanska K atoliška 
Jedno ta  je  bi,la ustanov ljena  
kot taka , ali vp rašan je  je  d a 
nes, če imamo še Slovenci v 
Ameriki kakšno jednoto , ki je  
p rak tično  kato liška!  Torej če
mu se poganjati samo- za ime, 
če je  kot p razen  sod, ki ima 
močan glas, sicer pa nič p r a k 
tičnega v sebi. Jedno ta ,  ki ima 
poštene člane, ki vrše svoje 
dolžnosti nap ram  o rgan izac i
ji, in ki je  točna  in poštena v 
izp lačevanju  svojih obvezno- 
stij te r  se ne sili v privatne za 
deve svojih članov, je  najbolj  
ša J e d n o ta  in ima med n a ro 
dom najboljše  ime.

M atija  Pogorelc,
član dr. št. 1. JSK J.

vpoštevan ja?  Naše društvo 
Sloga je  šele 19 mesecev staro, 
pa  ima danes  60 članov odras
lega in 45 m lad inskega  oddel
ka. Za tako lepo število članov 
gre čast našem u ta jn ik u  in or
ganiza to rju , ki je  že v  letih, 
pa  ga vidiš v vsakem  slabem  
vremenu na  ag itaciji  za nove 
člane. On mi je  rekel, da  do
k ler  bo naša  J e d n o ta  poslova^ 
la pod tem  imenom, bo prido
bil še mnogo m ladih  moči or
ganizaciji. Torej, b ra t je  in se
stre, zaka j  bi deba tira l i  o tem 
na konvenciji in delali nepo
trebne stroške v teh  slabih ča
sih. Čas na konvenciji je  drag, 
izprememba imena pa še t r i 
k ra t  bolj. In J e d n o ta  bi n a z a 
dovala, ne nap redovala .  Več 
d ružin  sem že slišal, da če se 
ime spremeni, da ne bodo p la 
čevali več za svojo mladino. 
T akega  m nen ja  sem tudi jaz . 
Mi bomo pa osam ljeni ostali. 
Čital sem dopis iz B arbertona, 
v ka te rem  se priporoča, da bi 
tista društva, ki vzam ejo več 
bolniške podpore, ko t pa za 
njo vplačajo , m orala  sam a t r 
peti. S takim i priporočili se ne 
str in jam , ke r  po naših  p rav i
lih smo vsi za enega, eden za 
vse. Po m nenju  dopisnika pa 
bi se reklo, na j  p lača  vsak sam 
zase, d ruge  pa pusti v miru. 
Ne delajm o ra z d o ra  v organi
zaciji. a m p a k  ostanimo še na- 
d a ljn ih  30 le t  ko t  b ra t je  in se
stre. Z a  danes na j  to zadostu 
je. —  P ozd rav  vsem članom 
JS K J!

F ra n k  Luin,
član dr. št. 174 JS K J

^ A \ i ’u jednota plačala 
nto' j5® t<. Podporo odštevši
'■ ' O '  C H  rj °1 tji pa inarsika-

/
S.. ,ji'o ,a ga izplača, bi 

|H SG *udi 0 tem kaj 
k 1'ota( a*je bi priporočal, 

6h„... plača za nobe-c*io dobi šestih me-

F arre ll, P a.
K er je  to moj prvi dopis v 

Novi Dobi, upam , da ne pojde 
k počitku v uredniški koš. Mo
je m nenje  je  bilo ostati nev
tralen, pa  so me številni dopisi 
pripravili  k temu, da ne mo
rem molčati. N ekaterim  je  zelo 
napoti  tisti “ K ” , pa mislim, da 
to ime še ni n ikom ur toliko 
škodovalo, da bi bil zbolel in 
vlekel podporo. Mene je  naš 
o rgan iza to r  nagovoril za pri
stop v društvo in mi je tudi po
vedal pod ka te r im  imenom po
sluje. Bil sem takoj p r ip rav 
ljen in sem pristopil z vso vso- 
jo družino. In tak ih  družin  je 
še več pri našem  društvu, to
rej š.e nismo tako  pri koncu. 
N ekateri  p r ipovedujejo , da  d a 
nes ni več naseljencev iz s ta re 
ga k ra ja .  Res je  v prejšnih ča- 

! sih p r iha ja lo  mnogo nase l jen 
cev, med temi tud i taki, ki so 
bili nad  35 let s tari  in ti so 
danes že postarni. Kaj pa  n a 
ša m lad ina?  Ali ni v redna

South Fork, Pa.
Prosim sobrata urednika, naj 

tudi meni odmeri nekoliko pro 
štora za razprave o pravilih 
Kar se tiče bolniških skladov, 
naj bi ostali kot so, samo neko
liko bo treba zvišati asesment 
Jaz mislim, da 25 centov v dvo- 
dolarski sklad bi zadostovalo. 
Sklad za en dolar bolniške pod
pore izhaja s sedanjim ases- 
mentom. Tridolarski sklad se 
bo pa sam uničil. Ko bodo vi
deli člani, ki so zavarovani v 
tem razredu, da ne morejo pla
čevati tako visokih naklad, bo 
do sami prestopili v nižji raz
red. Po mojem mnenju ima 
vsak član dovolj $5.00 podpore 
na dan, in malo je članov, ki ne 
bi bili pri dveh organizacijah.

K ar se pa tiče tis tega “K / 
naj ostane na svojem mestu., 
ker nikogar po sili niti v nebe
sa niti v pekel ne vleče. On je 
popolnoma nevtralen. Sem že 
23 let član te organizacije, pa 
me ni še nihče silil k izpolnjeva
n ju  kakšnih verskih dolžnosti.

K ar se pa mladine tiče, se 
ne zanima dosti za ime; glavno 
pri nji je, da ima dovolj zaba
ve in da dobi podporo v slučaju 
bolezni. Imena se ni treba  no
benemu novemu kandidatu bati. 
in naj ostane po starem  v spo
min ustanoviteljem organizaci
je. Tu pri nas je neka železni
ška postaja, ki se imenuje 
Cnerrytown, pa kmalu ne bo 
poznati, kje je češnja rastla. 
Samo par čevljev štora je  še, 
okoli pa ras te  drugo drevje, pa 
se nobeden ne prepira, da bi se 
morala postaja imenovati po 
kakem drugem drevesu.

To naj zadostuje za danes.
Anton Rukše, 

član društva  št. 36 J.S.K.J.

Cleveland, O,
Skoro vsak, ki se oglasi k 

razpravam o pravilih, se ustavi 
najprej pri jednotinem imenu, 
kakor da je to najbolj važno, 
Meni se zdi vse to nesmiselno. 
Koliko je bilo že p isanja pred 
zadnjo konvencijo zaradi črke 
“K” in članstvo je podalo svoje 
mnenje. Delegacija je glasova
la z večino, da ime ostane, ka
kor je  bilo dosedaj. Vsakdo, ki 
je pristopil v organizacijo, je 
vedel kako so imenuje. Torej 
ime naj ostane, kakoršno je  in 
naj se da v pravila, da ostane 
neizpremenjeno, da ne bo treba 
tra t i t i  časa na konvenciji.

Najbolj važna pri naši orga
nizaciji je  bolniška podpora. 
Te vedne naklade je treba od

praviti, ker to najbolj ovira na
predek Jednote. Želela bi, da 
bi nam glavni odbor dal kakšne 
podatke in priporočila v tem 
oziru, ker ima vodstvo v rokah. 
Tako bi moglo članstvo razmo- 
trivati na sejah in bi to važno 
vprašanje rešilo že pred kon
vencijo. Priporočam pa, da 
ostane vsaki sklad zase. Priza
deti v dva in tridolarskem skla
du bolniške podpore naj sami 
glasujejo, če hočejo sklada ob
držati in več plačevati, ali pa 
jih razpustiti.

Želeti je, da bi se članstvo 
polnoštevilno udeleževalo me
sečnih sej zdaj pred konvenci
jo. Tako bi se dalo marsikaj 
koristnega ukreniti. Podati 
moramo našim delegatom navo
dila, kako naj glasujejo na kon
venciji, da ne bo vsak glasoval 
pa svoji volji, kakor se je  že 
zgodilo. Priporočam, da bi 
imel vsak delegat spisano poro
čilo, ker tako bi se prihranilo 
mnogo dragega časa na konven
cij i. Mary Hribar,

predsednica dr. št. 103 JSKJ.

McKinley, Minn.
Naj bo še meni dovoljeno, da 

nekoliko izpregovorim o tistem 
‘K,” ki nam dela toliko pregla
vic. Po mojem mnenju bi bilo 
najbolje, da se ime spremeni, 
da bo enkrat za vselej mir, si
cer nam bo na vsaki konvenciji 
in pred isto to tratilo  čas. Na
ša Jednota nima ničesar opra
viti z vero ali politiko, ker je 
popolnoma nepristranska, tore.i 
ne vem zakaj bi nosila imo 
po verski organizaciji. Naša 
Jednota je za to tukaj, da nam 
pomaga v materijalnih potre
bah, zato ji dajmo ime, ki bo 
temu odgovarjalo. Vsak član 
pa se zasebno lahko udejstvuje 
versko ali politično. Jednota 
mu ne brani, niti ga k temu ne 
sili. Kar se tiče knjig  in tisko
vin pa lahko ostanejo stare, 
loki er se ne porabijo in bi za
radi imena ne bilo treba skoro 
ničesar zavreči. Na društvenih 
zastavah bi se izprememba ime
na napravila z zelo malimi stro
ški.

Moja želja bi bila tudi, da bi
se pravila na konvenciji na
pravila bolj stroga, da ne bi 
imeli toliko splošnih glasovanj, 
ker tudi za tisto se nekaj de
narja  po nepotrebnem proč v r
še. Tudi mislim, da bi bilo ža
losti, če se konvencija vrši vsa
kih šest let, ako državne po
stave to dovoljujejo. Pravila 
imamo precej popolna in ne mo
remo dosti boljših napraviti. 
Tudi tu bi se prihranilo nekaj 
tisočakov.

Bratski pozdrav!
M att Dolinšek, 

ta jn ik  dr. št. 110 J.S.K.J.

Enumclaw, Wash.
Ker vedno pazljivo zasledu

jem razprave o pravilih, sem se 
tudi jaz odločil, da podam neko
liko svojega mnenja. V prvi 
vrsti hočem opozoriti čitatelje, 
da ni moj namen žaliti koga z 
najm anjšo besedico.

Iz raznih dopisov sodim, da 
bo ime naše Jednote igralo eno 
najbolj važnih in viharnih točk 
na konvenciji. Ako si to reč 
ogledamo hitro in površno, bi 
sodili, da ne bi bilo tej točki 
treba posvetiti toliko pozornosti 
in razprav. Ime samo na sebi 
ni velikega pomena, vpliv ime
na na prospektivne nove člane 
pa je  vse kaj drugega. To ime 
je bilo dobro v  preteklosti, in 
bi bilo mogoče dobro še za se
danjost, toda če pogledamo v 
bodočnost, se nam pokaže čisto 
drugačna slika. Jaz ne gledam 
samo na tisti t “K,” kateremu 
velja toliko prerekanja, pač pa 
na popolnoma novo ime. Mi ne 
moremo računati na priseljeva
nje iz starega kraja, od koder 
bi organizacija dobivala novih 
moči. Mi moramo računati na 
našo mladino. Tu rojeni naši 
otroci pa še dobro /.a veda jo, tla 
so Američani, in s tem moramo 
računati. Tu bo treba nekaj 
ukreniti, da bo vplivalo na našo 
mladino, in ime .je prvo, kar 
vsakemu najprej v ‘oči pade. 
Ako nagovarjam  človeka, naj bi 
pristopil k organizaciji, bo v

prvi vrsti vprašal po imenu 
Ako mu ime ugaja, bo vprašal 
za nadaljna pojasnila in pogo
je, če mu pa ime ni všeč, ti bo 
zabrusil v obraz, da se pojdi 
solit s svojo starokrajsko orga
nizacijo. To se dogodi in to  je 
do gotove meje logično, ker pač 
živimo in bomo živeli v tej de
želi. Tu rojena slovenska mla
dina pa je v prvi vrsti  ameri
ška, in samo s to moremo raču
nati, če hočemo, da bo organi
zacija rastla.

Da bo z izpremembo imena 
združenih nekaj stroškov, to 
prizna vsak. Toda po mojem 
mnenju se sedanje ime pod no
benim pogojem ne bo več dolgo 
obdržalo. Morebiti se s tvar  od
loži še za par konvencij, dalje 
pa gotovo ne. In ako vidimo, 
da se bo ime premenilo v do
glednem času, bi bilo pam etnej
še, da se premeni preje kot poz
neje. Kolikor večja bo organi
zacija, toliko večji bodo stroški 
premembe imena. Samoumev
no pa bi moralo biti tako, da 
ne bi žalilo verskega ali politič
nega prepričanja, katerega koli 
člana. Pri društvih se itak ne 
uči nikakih verskih ali politič
nih nazorov. Ako imajo pri 
kakšnem društvu navado, da 
molijo, bi to lahko delali tudi 
zanaprej. Kar se tiče moje 
lastne osebe, mi to ime ni prav 
nič napoti. Jaz gledam edino 
le v bodočnost, za napredek or 
ganizacije.

K ar sem zgoraj zapisal, .je 
moje osebno mnenje in prepri
čanje. Ako mi bo moje dru
štvo naročilo drugače, bom pa 
zastopal društvo, kot bo naro
čeno, četudi proti mojemu p r e 
pričanju v tej zadevi.

Dalje bi bilo treba ukreniti 
nekaj glede našega uradnega 
glasila. Po mojem mnenju 
zahteva potreba, da se uradno 
glasilo izdaja v dveh jezikih, to 
je v slovenščini in angleščini. 
Le na ta  način bo mogoče vpli
vati na tu rojene člane, le na 
ta način jih bo mogoče poučiti 
v poslovanju društev in Jedno
te. Samo pri našem društvu 
.je skoro polovico članov, ki so 
tu  rojeni in ne znajo čitati slo
vensko, torej so popolnoma ne
poučeni glede poslovanja dru
štev in Jednote. Jaz se v polni 
meri zavedam, da bi to povzro
čilo precej nadaljnih stroškov, 
toda druge poti ne bo, če ho
čemo vplivati na tu rojene člane 
in članice in če hočemo pridobi
vati novih. Kot že omenjeno, 
moramo računati po veliki veči
ni na tu rojene Slovence, če ho
čemo, da bo Jednota rastla. 
Ako teh ne dobimo, bo organi
zacija kmalu začela iti navzdol. 
In v to svrho, namreč v prido
bivanje mladine, moramo biti 
pripravljeni nekaj žrtvovati.

Nadalje sodim, da bi se v bo
doče morala na vsak način zvi
šati operacijska odškodnina, če 
ne več, vsaj na sto dolarjev, 
V tem oziru bi bilo treba na 
društvenih sejah govoriti, da 
če se hoče zvišati operacijska 
podpora, bo treba v ta  sklad tu 
di en ali dva centa več plačeva
ti. Potrebno je, da se članstvo 
zaveda, da če hoče več prejeti 
za slučaje operacij, mora tudi 
več plačevati v dotični sklad.

Kar se tiče dva in tridolarske 
podpore, naj bi društveni urad
niki sklicali člane, ki so zava
rovani v tem razredu, na po
sebne seje, in se z njimi posve
tovali, da-li so zato, da se ti 
razredi še v naprej obdržijo ali 
ne. Navesti in pojasniti bi bilo 
treba, kako ti razredi finančno 
stojijo in koliko bi bilo treba 
plačevati, da se brez nadaljnih 
izrednih asesmentov vzdržujejo 
v bodoče. Povedati pa bi jim 
bilo tudi treba, da ni lepo in 
bratsko simulirati in vleči pod
poro, če ni član v resnici opra
vičen do nje. Te razrede vzdr
žujejo po večini sami delavci, 
ki služijo denar s krvavimi žu-

■i ui.
Moje mnenje .je tudi, da bi 

j društva, ki želijo kakšne izpre- 
i membe v pravilih, spisale dotič- 
i ne točke in to reč poslale v 
glavni urad, predno se snide 
odbor za sestavo provizoričnih 
pravil. Po mojem mnenju bi

to zelo olajšalo delo tega odbo
ra, in provizorična pravila bi 
bila bolj popolna, ker bi dotični 
odbor imel pred seboj priporo
čila in nasvete vsega članstva. 
To bi tudi zelo okrajšalo delo 
konvencije in zmanjšalo s tro 
ške.

Čital sem tudi priporočila ne
katerih  članov, da naj bi se v 
konvenčnem zapisniku navedli 
vsi predlogi in protipredlogi in 
imena tistih, ki so jih  stavili, 
in sploh vse, kar se je priporo
čalo in debatiralo. Če bi se vzel 
tak sistem zborovanja, bi na
ravno vsak delegat hotel, da 
pride njegovo ime pogosto v 
zapisnik, da bi ga potem dru
štvo ne šikaniralo, češ, da se ni 
nič oglasil, če ne bo njegovega 
imena v zapisniku. Na tak  na
čin bi se gotovo zgodilo, da bi 
se kakšna reč desetkrat in več
k ra t  ponavljala, samo da bi pri
šla v zapisnik pod gotovim ime
nom, konvencija bi se zavlekla 
v neskončnost in stala ogrom
nega denarja. S tem bi se sa
mo čas tratil. Recimo, da en 
delegat prehiti druzega z ravno 
istim ali še boljšim predolgom 
ali nasvetom, kot ga je mislil 
drugi povedati.

Ali je  potrebno, da bi potem 
še drugi prežvekoval ravno isto 
zadevo? In to bi se gotovo zgo
dilo, ker bi vsak hotel videti 
svoje ime v zapisniku. Jaz mis
lim. da sploh ni potrebno, da 
bi se v zapisniku omenjalo dru
ge kot govornike in konvenčne 
odbornike, ker s tem bi se kon
venciji prihranilo mnogo časa 
in stroškov. Ako pa katero 
društvo ne zaupa svojemu dele
gatu, da ga bo pravilno zasto
pal, je pa boljše, da tak delegat 
kar  lepo doma ostane. S tem 
bodo prihranjeni stroški Jedno
ti, delegatu pa ne bo mogel nih
če pri društvu očitati, da je  šel 
na konvencijo samo za počitni
ce in zabavo.

Matt Petchnick, 
član društva št. 162 J.S.K.J,

bol-

me-
pra-
nad

Pittsburgh, Pa.
GLEDE OPERACIJ. — Čla

ni J. S. K. Jednote bi nedvomno 
radi videli, da se operacijske
podpore izplačujejo v bolj š te
vilnih slučajih kot dosedaj, am 
pak istočasno radi pozabijo, da 
bi v dosego tega bilo treba več 
plačevati v dotični sklad. Daj
mo se ustaviti pri tej točki in 
malo premišljujmo. Mi ne mo
remo zvišati nobene podpore, 
če se istočasno ne zvišajo ases- 
menti za dotični fond. Ali mo
remo to s toriti?  Ali želimo to 
s toriti?  Moje mnenje je, da 
število bolezenskih slučajev, za 
katere se plačuje operacijska 
podpora, kakor tudi visokost 
teh podpor, kot so zdaj v velja
vi, je  zadostna. Dosedanja 
pravila krijejo  večino vseh več
j ih  operacij. Če se zgodi ne
kaj novega ali izrednega, bi bi
lo morda umestno, da o taki za
devi odloča glavni odbor.

Izkušnje v preteklosti so do
kazale, da se mnogokrat zahte
vajo operacijske podpore, ki 
niso opravičene. Dostikrat so 
take zahteve neopravičene, ker 
je  vzrok za operacijo obstajal v  
osebi, predno je pristopila v or
ganizacijo; večkrat pa so po
trebo operacije zakrivili djani s 
svojo lastno brezbrižnostjo ali 
razbrzdanostjo. Mi smo na pri
mor izplačali precejšno število 
podpor za operacije v nosu. Mar
sikdo si zlomi nos v svoji mla
dosti v otroški brezbrižnosti in 
razposajenosti. Potem se to 
zrnomari in posledica je, da t r 
pimo vsled tega, ko pridemo v 
ieta. Ker pridejo take bolezni 
v,.led nezgod v otroških letih, 
naj bi za iste organizacija ne 
plačevala operacijskih podpor.

Praske na primer, ki so na
stale pri manjših poškodbah in 
ki grdo izglodajo, se zamorejo 
večkrat z manjšo operacijo po
praviti, toda za take operacije 

j naj bi organizacija ne plačova- 
: la. Ta organizacija ni v olep
ševalnem “biznesu.” Če hoče 
kdo, da njegov obraz ali nos 

j lepše izgleda in so v to svrho 
I podvrže operaciji, naj plača za 
to iz lastnega žepa.

Opazil sem tudi, da se mno

ge mlade ženske takoj po moži
tvi podvržejo operacijam, za 
katere ne bi smela plačevati J. 
S. K. Jednota ali katera  koli 
bratska podporna orgonazicajo. 
Mi nismo odgovorni za grehe, 
katere je zakrivila katera koli 
s tranka obeh zakoncev, zato se 
ne more zahtevati, da bi nosili 
stroške njihovega divjega živ
ljenja v preteklosti. Take za
deve pridejo bolj pogosto na 
vrsto, kot si navadno mislimo.

Za operacije na bezgavkah 
naj bi se ne plačevalo operacij
skih podpor. Če bi jaz hotel 
odkloniti vsakega novega kan
didata za organizacijo, kateri 
ima povečane bezgavke (ton
sils). moral bi odkloniti polovi
co mladih kandidatov. Če bi 
j ih  ne odklonil, potem bi se ve
čina njih podvrgla operacijam 
za bezgavke. Na ta način bi se 
izplačalo mnogo tisočakov za 
operacije, ki so tako navadne 
in potrebne v tej dobi.

Nobene operacijske podpore 
naj bi se ne plačevale za priro
jene napake, to je hibe, ki ek
sistirajo pri ro jstvu človeka. 
Imeli smo zahteve za operacij
sko podpore od oseb, ki so bile 
škilave ali križemglede petnajs t  
let pred sprejemom v organiza
cijo, in so dale to napako po
praviti potom operacije. Tudi 
smo imeli že zahteve za opera
cijsko podporo za naravnanje 
krivih nog, katero napako so 
imele dotične osebe od rojstva. 
Za take reči naj bi se ne pla
čevala niti operacijska, niti 
niška podpora.

Pred nekako dvajsetimi 
seci je kot v ihar privršala 
va operacijska epidemija 
Minnesoto. V resnici, število 
operacij je bilo tako veliko, da 
sem se bal. da bosta končno še 
glavni tajnik in glavni blagaj
nik izgubljena v tem metežu. 
Jaz sem bil gotov, če še omenje
na dva izgubita svoja slepiča, 
da bodo nastale neprilike v bla
gajni J. S. K. Jednote. Vsled 
tega sem se v naglici podal na 
Ely in ko sem se informiral o 
nekako polovici slučajev, sem 
p(rppasel, da je  na stvari  več, 
kot' sem mislil. Mnogo slučajev 
je bilo, ko so bile javljene ope
racije na slepem črevesu, ko v 
resnici taka operacija ni bila 
izvršena. Bili so tudi drugi 
vzroki za nekatere operacije, če 
ne več kot za polovico istih, 
vzroki so mi znani, toda ne bom 
jih omenjal. Vsekakor, po mo
jem tam kajšnem  obisku, sta  
zdravnika, ki s ta  do tak ra t  ta 
ko pridno mrcvarila spodnje de
le teles mnogih naših članov, 
razpustila svoj “partnership,” 
in zdaj, kot razumem, je  eden 
teh nekje na vzhodu, drugi pa 
na zapadu. Naša Jednota je zo
pet, kar je bila, toda ta izkuš
nja .jo je veljala tisoče dolarjev, 
in da jaz nisem napravil tak ra t  
tistega obiska, bi bila izplačala 
še nadaljne tisoče. iTo ni kori
stilo samo J. S. K. Jednoti, am 
pak tudi vsem ostalim .jugoslo
vanskim podpornim organizaci
jam. Zakaj je bilo to? Denar 
za operacije je bil gotov, ope
racije so bile lahke, žrtve so 
bile bedaste —  torej zakaj ne!

I ’o tem času se je pojavil 
‘lahek napad slepega črevesa” 
v nekem drugem delu dežele. 
Ta napad pa je bil ustavljen, 
predno je povzročil mnogo ško
de, dasi se je pričel z grmenjem 
večjih kanonov kot v Minnesoti.

Ako članstvo namerava po
večati število operacij, za ka
tere se bo plačevala podpora, 
naj ne pozabi, da bo to pome
nilo zvišanje asesmentov v do
tični fond. Eno brez druzega 
se ne more napraviti. Kadar 
govorite o več plačanih operaci
jah, govorite tudi o večjih ases- 
mentih. Prosim, ne pozabite 
tega.

POROČILA GLAVNIH OD
BORNIKOV. — Jaz se s tr i 
njam s priporočilom sobrata iz 
zapada, da bi imeli glavni od- 

( borniki svoja poročila t iskana 
1 pred konvencijo in bi j ih  razde* 
j lili med delegati, takoj ko isti 
: zavzamejo svoje sedeže. Na ta  
i način jih  morejo delegati pjre- 
! gledati in preštudirati v svojem 
j (Dalje na 6. strani)
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(N adaljevanje  iz 5. strani)

E veleth, Minn.
Tem potom obveščam elane 

in članice društva  sv. Ime Je 
zus, št. 25 J. S. K. Jednote, da 
se bodo seje našega društva v r
šile v bodoče, to je počenši r 
aprilom, pa do oktobra, vsako 
če tr to  nedeljo v mesecu ob de
seti uri dopoldne v cerkvi sv. 
Družine. Torej, zapomnite si. 
da se bodo seje vršile DOPOL
DNE, mesto popoldne, kot do
sedaj. Ob enem vabim vse čla
ne in članice, da se gotovo ude
leže prihodnje seje, ki se bo vr
šila v nedeljo 22. aprila ob de
seti uri dopoldne. Na dnevnem 
redu bo več važnih zadev, ka te
re bo treba rešiti na omenjeni 
seji. Ena teh je volitev pred
sednika glavnega nadzornega 
odbora, in člani ne morejo voli
ti  drugje  kot na seji.

Druga važna zadeva' je, da 
se popravi mala nepravilnost 
glede volitve delegatov pri zad
nji seji. T re tja  važna točka se 
bo tikala društvene veselice, ki 
se bo vršila 29. aprila zvečer v 
Peter Oreskovichevi dvorani. 
Treba je, da se malo pogovori
mo, da bo veselica uspeh tako v 
gmotnem kot v drugih ozirih. 
P r i  zadnji seji je društvo skle
nilo, da morajo za to veselico 
plačati vsi člani po 50 centov, 
članice pa po 25 centov. Pro
sim, da vsi ta  sklep vpoštevajo 
pri plačevanju asesmenta. Da
lje bi želel, da vsi, ki imate 
kakšne dobre nasvete za izbolj
šanje naših pravil, pridete na 
eno prihodnjih sej in j ih  član
stvu razložite.

Torej, vsi na  prihodnjo sejo 
22. aprila ob desetih dopoldne, 
da rešimo vse društvene zade
ve v naj večjo zadovoljstvo. Po
tem pa tudi ne pozabite veselice 
29. aprila. Odbor bo poskrbel 
za najboljšo zabavo. Vabljeni 
so tudi Slovenci in drugi Slova
ni iz sosednih naselbin, da nas 
posetijo na omenjeni veselici. 
Vstopnina za moške je 50 cen
tov, za ženske pa 25 centov. 
Na svidenje!

Z bratskim  pozdravom
Louis Govže,

ta jn ik  društva  št. 25 J.S.K.J.

prostem času. Jaz sem delal 
to z mojimi poročili drugim  or
ganizacijam že več let, in sem 
se prepričal, da to delegatom 
dosti več pomaga, kot pa čita- 
nje poročil po odbornikih na 
konvenciji sami. Ce so različne 
sta tis tike  in številke v poroči
lih kakšnega pomena, in v n a j
več slučajih so, ostanejo last 
delegatov, ki se vsak čas lahko 
nanje sklicujejo. Moje mnenje 
je, da čitanje dolgih poročil 
pred veliko skupino delegatov 
je t ra ten je  časa. Je skoraj ne
mogoče za vsakega, da bi ši 
vse zapomnil, kar je  slišal. Ce 
delegat osredotoči svojo pozor
nost na kakšen poseben del po
ročila, pri tem pozabi na druge 
točke. Ge so ta  poročila t iska
na v celoti in razdeljena med 
delegate, jih vsak v vseh posa
meznostih lahko čita pred ali 
po sejah. Jaz bi v tem pripo
ročal le eno izjemo, to je poroči
lo glavnega predsednika. Tudi 
njegovo poročilo naj bi bilo t is 
kano, toda on naj bi ga preči- 
tal pred delegacijo, kajti  to je 
nekaka poslanica in ne poročilo. 
Moje priporočilo je, da ima 
vsak glavni odbornik svoje po
ročilo tiskano in vsak delegat 
naj dobi po eno poročilo od vsa
kega glavnega odbornika takoj 
ko pride na konvencijo.

Dr. Jos. V. Grahek, 
vrhovni zdravnik J.S.K.J

Barberton, O.
V izkazu daril za š tra jk a r je  

v glasilu od 4. aprila je navede
na svota, katero  je naše d ru 
štvo št. -14 poslalo na glavni 
urad, in sicer znesek $27.10. V 
resnici se je v Barbertonu in 
R ittm anu nabralo zadnji me
sec marc za š tra jk a r je  svoto 
$244.45. Te akcije za v pomoč 
š tra jk a r jev  so se bila udeležila 
skupno sledeča d ruštva :

Št. 48 S. N. P. Jed n o te ; št. 
44, J. S. K. Jednote; št. 73, S. 
N. P. Jednote; št. 232 S oc ia li
stičnega Kluba J. S. Z., št. 110, 
K. S. K. Jednote; št. 28, S. D. 
Zveze; št. 61, S. S. P. Zveze; 
št. 626, S. N. P. Jednote in tu 
kaj šno samostojno društvo Do
movina.

Svota $244.45 se je  potem 
razdelila enakomerno med ta 
navedena društva, katera  so po
tem isto poslala na pris to jna 
mesta. S tvar bi bil moral jaz 
kot eden izmed zastopnikov na
šega društva pri tej akciji, ozi
roma kot kolektor že prej po
ročati, delal pa sem v tovarni 
vsled bolezni tovariša “double 
sh if t” več kot dva tedna in 
vsled tega mislim, da se mi ne 
bo štelo to v nemarnost.

Anton Okolish, 
član društva št. 44 J.S.K.J.

(Imen darovalcev za enkrat ni mo
goče priobčiti, saj vidite, kako je list 
natlačen z razpravami o pravilih, dasi 
že skoro redno izhaja ‘na šestih  ali 
osmih straneh. V poštev pride tudi 
f inančna stran , kajti ako je treba list 
izdati na šestih ali osmih straneh, s t a 
ne Jednoto precej več, kot list na štirih 
straneh. Op. urednika.)

Davis, VV. Va.
Jaz se ne mislim dosti mešati 

v razprave o pravilih, samo gle
de ene točke bi želel, da se po
pravi, ker se mi zdi zelo potreb
no. To je namreč točka, ki do
loča. da član, ki se oddalji od 
svojega društva in pride v bliži
no druzega, da mora vzeti pre
stopni list k bližnjemu društvu. 
Ako tega ne stori, se ga v go
tovem času suspendira. S ta- 
1 .im postopanjem dostikrat d ru 
štva izgube dobre in zveste čla
ne. Jaz vem sam po sebi, ker 
em pripadal k društvu št. 56 

s.- Superior, Pa., katero sem tu 
di pomagal ustanoviti. Potem 
sem se preselil za nedoločen čas 
na Baggaley, Pa., in ker nisem 
hotel menjati društva, sem bil 
uspendiran. Potem sem na 

•lovo pristopil k društvu št. 13 
na Baggaley. k jer  sem ostal 
"lan precej časa. Leta 1910 
em se radi stavke preselil na 
t'homas, W. Va., leta 1912 pa 
na Davis, VV. V.

Med tem časom me je tajnik 
večkrat opominjal, da naj vza
mem prestopni list h kateremu 
bližnjemu društvu, pa nisem 
hotel tega storiti, ker sem se 

edno nameraval vrniti nazaj. 
Potem sem se slučajno na nogi 
precej nevarno ranil, da sem 
moral iskati zdravniške pomo
či, in ko sem se naznanil t a j 
niku, mi je  sporočil, da-sem bil 
uspendiran in da nimam nič za 

:skati od društva. Tako sem 
bil zopet brez društva samo za- 
'•adi tega, ker nisem hotel vzeti 
prestopnega lista k bližnjemu 
društvu. Seveda se povdarja, 
da bi moral vsak spadati k bliž
njemu društvu zato, da ga v

slučaju bolezni društvo lažje 
nadzoruje. Po moji misli bi bi
lo vseeno, če bi ena društva za 
to poskrbela. Smo pa vsi pri 
oni Jednoti, in bi bilo vseeno, 
r:e je  član pri enem ali drugem 
društvu, Včasi član ne presto
pi, ker ne ve, koliko časa bo 
ostal na tistem mestu, včasi pa 
ima kakšne druge vzroke. Mo
je mnenje je, da bi bilo dobro 
prenarediti pravila v toliko, da 
bi vsak član spadal lahko ka
teremu društvu bi hotel.

Od nekaterih s trani se pripo
roča, da bi bilo potrebno zvišati 
asesment, da se tako izognemo 
izrednih asesmentov ali naklad, 
katere je bilo zadnja štiri leta 
i.reba nakladati.

Tudi se priporoča,, da bi se 
za nedelje ne plačalo podpore. 
Jaz se ne s tr in jam  ne s tem, ne 
z onim. Visok asesment bi bil 
ovira v pridobivanju mladine. 
Pač pa bi bilo po mojem mne
nju priporočljivo, da bi se za 
prvi teden ne plačalo podpore 
nobenemu bolniku, razen ta 
kim, ki se tako hudo ponesreči
jo, da morajo takoj v bolnišni
co. S tem bi si Jednota precej 
prihranila, posebno pri takih, 
ki so radi bolni doma na stro
ške organizacije, pa ližejo mun- 
šajn. Eden ali drugi, ki je res 
bolan par dni, bi šel po tem ča
su delat, če bi vedel, da za p r
vih osem dni ne dobi nobene 
podpore. Tako pa raje  še par 
dni zavleče, da dobi podporo.

John Kosancec,
član društva št. 106 J.S.K.J.

borniki podajo svoja poročila v 
glasilu pred konvencijo glede 
svojega štiri-letnega poslova
nja.

Z bratskim pozdravom
Ivan Kapelj, 

ta jn ik  društva št. 71 J.S.K.J
—n----- O------------

J O L I E T S K E  VESTI

Policijske kazni, ki j ih  l jud 
je  p lača jo  v Jolietu, znaša jo  
povprečno en tisoč dolarjev  
mesečno. Te globe se s teka jo  
v m estno b laga jno  in po raba  
istih se porazdeli  med raz lič 
ne deparm ente .

Na električni železnici med 
Jolie tom  in Chicago so z dnem 
7. ap ri la  stopile v veljavo niž
je  cene, če se kupi vozni listek 
za v Chicago in naza j .  Listek 
pa velja  le za isti dan. Dozdaj 
je bila ceha $1.60, v bodoče 
pa  bo $1.30. To pa  velja le, če 
se vozni tiket kupi v Jolietu  
in se porabi isti dan. Za vozne 
listke, ki |  velja jo  za 10 dni, 
ostane s ta ra  cena.

Ely, Minn.
VAŽNO NAZNANILO. — 

Vljudno vabim vse člane dru
štva sv. Cirila in Metoda, št. 1 
J. S. K. J. v Ely, Minn., ki so v 
društvu, oziroma J. S. K. Jed
noti že od leta 1898, na važen 
shod. Vršil se bo 22. aprila 
ob dveh popoldne v društvenih 
zborovalnih prostorih. Po k ra t 
kem^ posvetovanju odidemo

bkupno k fotografu, k jer  se 
damo slikati. Dotična slika bo 
priobčena v slavnostni izdaji 
iNove Dobe o priliki 30-letnice 
J. S. K. Jednote. Torej na  svi
denje !

Joseph J. Peshel, zapisnikar.

Barberton, O.
‘‘Prisegam,” je ime igri, ka

tero priredi Slovenska Zenska 
Zveza, na Belo nedeljo 15. apri
la ob sedmih zvečer v Slovenski 
dvorani na Mulberry St.

Zato vabimo še enkrat vse 
cenjeno članstvo raznih društev 
v Barbertonu in okolici. Igra  
je  zelo lepa, smešna, resna in 
žalostna. Ker je igra precej 
dolga, se prosi vse občinstvo, 
da se udeleži točno ob sedmih, 
da tako lahko začnemo z igro 
prej, kakor po navadi.

K obilni udeležbi vabi
Odbor.

Jennie Okolish, članica društva 
št. 44, J. S. K. Jednote.

Collinvvood, O.
Razprave o pravilih so zavze

le še precejšen razmah, in si
cer so osredotočene večina na 
ime, bolniške podpore in skrče
nje stroškov ob času konven
cije.

Zaradi stroškov ob konvenci
ji se je oglasil sobrat Anton 
Okolish v predzadnji številki, 
kar je  popolnoma na mestu gle
de tega, ka jt i  le član, ki mu je 
dobrobit večine pri srcu, bo so
glašal v Meh) šfpislu. Kadar 
kateri koli član ali članica sve
tu je  kaj koristnega v tem ali 
onem oziru, je upravičen, da mu 
damo odmev, da vsaj ve, da se 
še kateri drugi s tr in ja  ž njim. 
Ce ne vidi odobravanja, si lahko 
misli, da so njegova priporočila 
naletela na gluha ušesa, ali pa 
sploh ni bilo vpoštevanja vred
no. Morda je dotični hranil še 
katero koristno za javnost, a 
mu je zamrla, ne da bi rodila 
dober sad.

Kot je bilo poročano v zapis
niku glavne letne seje, se po
oblasti tri  člane za izdelavo pro
vizoričnih pravil, in sicer so od
borniki določili deset dni časa, 
da dovršijo to opravilo. To se 
mi zdi popolnoma brezpotrebno 
pri posesti sedajnih pravil. Že 
štiri leta se piše o praktičnosti 
naših pravil —  da so ena na j
boljših — kar tudi so brezdvo- 
ma, pa da bi ne mogli na kon
venciji brez provizoričnih izha
jati? Zelo malenkostno bi se 
dalo č rta ti  —  ali dodati, pa bi 
se lahko prihranilo onih par 
stotakov, ko bi se j ih  porabilo 
lahko v bolj potrebne svrhe. 
(Kot na prim er za stavkarje, 
ki nimajo niti za vsakdanje živ
ljenje, kaj še asesmente).

Sobratom glavnim odborni
kom je dobro znan položaj sto
terih naših sočlanov in bi lahko 
vpoštevali člen drugi, točko 2., 
v prvem stavku —  ter  se temu 
izognili ob tej konvenciji, ker 
potreba je večja tam kot sem 
prej omenil.

Nekateri člani so popustili 
glede tega, da se zniža čas z de
set: na pet dni; toda vem, da so 
imeli v srcu, da bi bilo najbo
lje nič. Vsak delegat naj vza
me sedaj na pravila na konven
cijo, pa mu bodo ravno tako do
bro služila kot provizorična, pa 
tudi če jih najboljši eksperti 
zložijo. V nasprotnem slučaju 
nova se jim  bodo zdela kolikor 
toliko tuja, in si ne bodo mogli 
napraviti tako hitrih  zaključ
kov kot sicer.

S trin jam  se z vsemi onimi, 
kateri odobravajo, oziroma pri
poročajo, da sobratje  glavni od-

R ojstni k ra j človeštva.
Znanstveniki se že dolgo t ru 

dijo dognati, v katerem delu 
sveta se je najprej razvilo člo
veško pleme. Nedavno so de
lavci pri kopanju jarkov v San
ta Barbara, Calif., našli staro 
lobanjo, o kateri sodi dr. Ous- 
dal, da je starejša, kot ona, ka
tero so našli na Javi in katere 
s tarost se ceni na pol milijona 
let. Ako ima domnevanje dr. 
Ousdala pravo podlago, bi to 
kazalo, da se je  človeštvo razvi
lo na ameriškem kontinentu.

‘All Aboard’

PRIPOROČILO

Rojakom iz Clevelanda, O., 
tako tudi potujočim skozi 
Cleveland se priporočam, da me 
obiščejo na mojem prostoru, 
3859 Superior A ve., k jer  vodim . 
že več let res ta v rant. Pri meni j 
dobite okusna jedila iti dobre 
prigrizke; domača kuhinja.

Osobito se priporočam mo
jim  domačinom ali sofaranom 
doma iz Prečenske fare. Jaz 
sem doma iz vasi Cegelnica. 
Dobrodošli! —  S pozdravom 

FRANK ZUPANČIČ 
lastnik res tavranta  
3859 Superior Ave.

Cleveland, Ohio.
Telefon: Granger 2566 J.

PRODA SE
malo posestvo v Podpreski, št. 
35 pri Dragi, sestoječe iz pri
bližno pet oralov zemlje, vrta, 
zidane hišice z dvema sobama, 
kuhinje, kleti in hleva. Cena 
po dogovoru. Pišite na lastni
ka: Anton Glatz, Box 795,
Baton Rouge, La. (Morebitnim 
kupcem na vzhodu daje pojasni
la tudi L. Andolsek, R. D. 1, 
Box 174, Ridgewood, N. J.)

Posnem ajo Burbank
Znanstvenik i v NernL̂ . ,  

sklenili posnemati s °̂veglip 
am eriškega  rastlinoslo'ea, ^  
banka . Bavijo se s poslej 
žan j a različnih žitnih v*- 
vzgojijo  žita, ki bodo ' ;
k ra j ih  bolje o b r o d i l ^  * jj 
boljšajo  rodovitnost & ^
procentov, bo Nem#!8 ■ 
la v tem oziru neodvi- ^ 
drugih  dežel.

“ Vsi na krov”   “ All aboard” ve
lja za vse onfe rojake, ki so nam enje
ni v stari krai v kratkem. Sedaj ni vsO 
časa za odlašanje. V celi zgodovini 
Amerike ni še nobeno leto potovalo 
toliko ameriških turistov v Kvropo 
kakor jih bo letos. Za čas od 15. m a
ja do 15. julija je že sedaj razproda
nih veliko parnikov in sicer v vseh 
razredih. Vsakdo si mora zagotoviti 
prostor; čim prej, tem bolje, tem si- 
gurneje.

Za naše majniško skupno potova
nje—28. aprila—.na najnovejšem in 
najhitre jšem parniku francoske linije 

ILK de FRANCE—je priglašenih 
že veliko rojakov in 'novi se nepres ta
no priglašajo. Kdor hoče udobno, hi
tro in v veseli družbi potovati, naj se 
takoj priglasi za to potovanje. Parnik 
bo poln, a ne še natlačen. Najboljša 
prilika za zgodno potovanje. Naš za
stopnik bo spremljal pofnike od New 
Yorka do Ljubljane. Le malo časa je 
še. Torej:— “ all aboard”. ,

figUitafeUl

POZOR SLOVENCI!

Prodam farmo 40 akrov, š ti
risobna hiša, en nov in en star 
hlev, kokošnjak, garaža. Za 
orati je 30 akrov, drugo je paš
nik. Na posestvu se nahaja  
tudi premog, že načet, ki se lah
ko proda. Zdravo podnebje, po
leg ceste. Do postaje mesta 
Cloverdale, Indiana, je štiri in 
pol milje. Cena $3500; plačati 
je  $2000 takoj, drugo na lahke 
obroke. Za natančnejša pojas
nila se obrnite na: “Tony No-
gel, 1138 N. Holmes Ave., In
dianapolis, lnd.”

M unicipalne (m estn e ), javnih  naprav* 

zem ljiške in korporacijske

B O N D E

Kupujejo vaše bratske organizacije
. t  ' ■' ' ; ‘}r ',;i

od nas za nalaganje denarja

EDINA AGENTURA ZA  
VSO AMERIKO

Poskušnja je dokazala, da so kose 
zvane "K om et” najmočnejše STARCJ- 
KRAJSKE KOSE, rezila, da jim ni p a 
ra, in jih popolnoma garantiramo.

Pošlji te poštno nakaznico z naroč
nino; poštnino plačamo mi.

323T3C2SJ3ari“
( p e 

č e n e  so: Kose “ Komet” z rinko, 
26 do 33 palcev dolge, po $2.50; šest 
kos skupaj po $2.25 komad. Kose d ru 
ge vrste, bolj ozke, poliranke, samo 
30 in 32 palcev dolge, po $1.50.

Kosišča, lepa, iz trdega lesa po $2; 
močnejša po $2.25.

Klepalno orodje, ročno kovano, te- 
ško, po $2.00.

Brusilni kamni “ Bargaino”, črni, po 
75c.

Motike, ročno kovane pri Dobrem 
Polju, po $1.50.

Srpi, lepi, veliki, za klepati, po Sl.  
Ribežni za repo ribati, na dva noža, 
po $1.50. Starokrajske plankače za 
tesanje po $3.50 in $6.00 komad. Li- 
terske steklenice po S l .20; “Štefani" 
(2 li tra) po S 1.50.

Vse to se dobi samo pri:

ST EPH E N  STONICH, 
CHISHOLM, MINN.

Razpošiljamo na vse kraje dobro 
zapakirane kotle s kapo in cevmi, 
prav po starokrajski šegi izdelane. 
Pišite po cenik.

Pri nas ved'no kupite najboljše vrste 
peči in najfinejše pohištvo na lahka 
odplačila.

Rojakom, ki so radi dolgo na vodi, 
in onim z velikimi družinami, nudi
mo skupno potovanje na novem pa r
niku “ S a tu rn ia” , 5. maja, na Trst. 
Ta parnik je za t0 linijo nekaj izred
nega. Vozi do T rsta  samo nekako 12 
dni. Zahteva po prostoru je velika. 
Tudi za ta parnik  že velja povelje:—  
“ all aboard”.

Veliko rojakov bo odpotovalo tudi 
na 19. maja na najboljšem parniku 
francosko linije—H e de France. Ako 
vam konvinira, *e ) 'm lahko prid ru
žite.

Onim rojakom, ki bodo potovali 
tik pred glavnin' poletnim “ rush-em” , 
priporočamo n s i c  glavno poletno po
tovanje na 9. junija, istotako na ne- 
prekosljivem He de France. Priglaše
nih je že sedaj veliko potnikov. Pro- 

■ stor je omejen. Hitite s priglasitvijo, 
sicer bo kapitan brez na krovu 
zaklical 'na 9- junija : “ all aboard” .

Lahko potujete tudi ob vsaki drugi 
priliki, z v sak '"1 “ r.V̂ .1.m . Parnikom, 
kajti zastopamo Yse unije in vam lah
ko v vsakem oziru postrežemo.

Naše dolgoletne izkušnje, nage za- 
nesljive zveze, te r  na?® prizadevanje 
dati naim rojakom najboljšo postrež
bo so za vsakega rojaka-potnika na j
boljše priporočil0 *‘n najboljša garan
cija. . n

Za vsa nadaljna pojasnila sc obrni- 

tC " a SLOVENSKO BANKO

ZAKRAJŠEK & ČEŠARK
455 W. 42d St., New York, N. Y.

Imam na zalogi že nad 14 let

LUBASOVE HARMONIKE
vseh vrst in modelov, nem
ške, kranjske in chromatič- 
ne; tri in štirivrstne, dva
krat, trikrat in štirikrat 
uglašene.

Imam na zalogi tudi kov- 
čeke, glasove, nove gotove 
mehove in druge posamezne 
dele. Cene harmonikam sem 
znatno znižal.

Pišite po cenik na: 
ALOIS ŠKULJ 

323 Epsilon PL, Brooklyn,NY.
Edini maitopnlk Ib  laloinlfc 

LUBASOV1H HARMONIK * ZdralM tik 
DrjUvah

OTIS & CO.
Ustanovljeno leta 1899

CLEVELAND, O.

John F. Perko, zastopnik.

IZŠEL JE 

Slovensko-Amerikanaki

K O L E D A R
za leto 1928

Cena h poštnino vred

5 0 $

Naročite ga p r i :

GLAS NARODA
82 Cortlandt St., 
New York, N. Y.

S

GLAS NARODA
NAJSTAREJŠI

SLOVENSKI
V AMERIKI- j

Je  najbolj r t i š l r l 60. /  
list v Ameriki; donM^-wBW 
nje svetovne novost1; 4" 
i iy jrha  poroffll* i* L fvo^ 
vine; mnogo šale ir? ?telieV' 
manov najboljših pis»te '

Pošljite $ 1 - ^
in pričel j e* bomo P"

Vaa pisma n**'0*'1*

GLAS NAR'
82 Cortlandt St.. N«*

n*1

A N T O N  Z B A Š N IK
Slovenski Javni Notar p

4305 Butler Street, Pittab®** ^
Izdeluje pooblastila, kupne pogodbe, pobotnice vsake vrste, 
vse druge v notarski posel spadajoče dokumente, bodisi z* A 
stari kraj. Pišite ali pridite osebno.

«fl '̂ &Največja in najBtarejša ul o venska zlatarska trgovina v A® v<«6
Zlatarske predmete vseh vrat, gramofone, piane in rad’ 

in izdelkov dobite pri nas.

FRANK ČERNE
•033 St. Clair Ave. in  93* E. 79th St., C le v e W , 0

tT T T m T Y T T T IT T X ITTm TYTTTTXYTTTY I T m :

s  3
mm mm

I Lepe |
1 tiskovine i

sa  vaša društva, la  trgovce, S
posameznike, za vsakovrat- S
ne prireditve dobite vselej E

mm mm

I po nizkih cenah
▼ prvi slovenski atrijski tis- £
kara! v ZJed. državah, kjer S
dobite ob vsakem času za- =

r  nealjivo in

§  v  =S točno postrežbo
■ a  mm

Se priporočam društvom, ro- ~
:: Jakom, trgovcem za vse pri- S
?: like. Prevzamemo največja s
r  kot najmanjša dela. £■

|  Ameriška Domovina J
I  6117 S t Clair Ave.
|  CLEVELAND, O.
1Simiiimimimimmiiiimimiimiimiii

V STARI K P JV STARI KRAJ!
VELIKI POLETNI IZLET V 

DOMOVINO
Z VELIKIM PARNIKOM

“PARIS
DNE 11. MAJA 1928

55

Kabine prostorne in zračne hrana

va <*>*■
Najugodnejša prilika za vsakega, ki naniei ^ ^  

kati stari kraj. Potnike bo spremljal naš ur a , !! W  
v Jugoslavijo. Nikakega presedanja na železnlCl‘ 
vozi iz Pariza naravnost v Ljubljano in Zagi’e*)- 

Za natančnejša pojasnila se obrnite na:

S A K S E R  S T A T E  B A N K
82 CORTLANDT ST. NEW  YOB#

TTTTITTrTTTrTTYTYTTTYTTTTTTTTTTTTTmX

::

RUDOLF PERDAN
SLOVENSKI JAVNI NOTAR

Naznvnja rojakom te okolice, da izvršuje vae v notar«*0

933 E. 185th S t
•padajoče posle.

it*
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